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Exemplul deputatului sătesc 
în muncile agricole

Oameni și fapte din patria noastră,
Succesul muncilor agricole de vară de

pinde într-o măsură hotărîtoare de felul 
în care comitetele executive ale sfaturi
lor populare vor ști să dovedească capaci
tatea lor de mobilizare a maselor țărăni
mii muncitoare, pentru efectuarea la timp 
și în cele mai bune condiții a fiecărei lu
crări agricole în parte. O cale sigură 
pentru îndeplinirea acestei sarcini o 
constituie activizarea deiputaților sătești 
în circumscripțiile lor electorale.

Deputatul devine o figură din ce în ce 
mai populară în comunele și satele pa
triei. Devotat, plin de inițiativă, mereu în 
mijlocul alegătorilor săi, deputatul sătesc 
se bucură de încrederea și stima alegăto
rilor săi. Și în perioada muncilor agricole 
de vară este necesar ca deputății sătești 
să-și întărească legăturile lor cu masele 
țărănimii muncitoare, să le atragă la 
lupta pentru efectuarea la timp și în bune 
condiții a tuturor lucrărilor.

O condiție esențială pentru desfășura
rea unei munci rodnice de către fiecare 
deputat sătesc, este ținerea unei legături 
strînse cu țăranii muncitori din circum
scripția electorală.

Cuvîntul deputatului sătesc, îndemnul 
acestuia au cu mult nîai multă autoritate 
atunci cînd el însuși, prin munca de fie
care zi, oferă exemplu în ceea ce pri
vește executarea lucrărilor agricole. Ex
periența dovedește că numai o asemenea 
activitate este bogată în rezultate. Așa 
de pildă, deputatul Gh. Olah din comuna 
Dumbrăvița, regiunea Timișoara, a fost 
primuț care a terminat plivitul păioaselor. 
El a fost urmat în curînd de cei mai vred
nici dintre țăranii muncitori ca Ion Dumi- 
trovici, Teodor Maiat, Z. Marton și alții. 
De asemenea, Sava Răducanu și Ghiță 
Todirașcu, deputați din comuna Munteni, 
regiunea Bîrlad și numeroși alții, situîn- 
du-se în fruntea lucrărilor de întreținere 
a culturilor sînt un bun exemplu pentru 
țăranii muncitori.

Fiecare țăran muncitor în parte poate 
fi convins asupra necesității și foloaselor 
întreținerii culturilor după regulile agro
tehnice, a necesității de a secera și treiera 
la timp, respectînd indicațiile tehnicieni
lor agronomi, a obligației de a-și preda 
integral cotele la aria de treier, numai 
dacă deputatul sătesc face el în primul 
rînd toate acestea.

Desfășurarea în cele mai bune condiții 
a următoarei etape a muncilor agricole — 
recoltarea și treierișul — precum și ac
țiunea de colectare cer o întărire a le
găturii deputaților sătești cu cetățenii din 
circumscripțiile electorale. In acest scop 
deputății sătești au datoria să organizeze 
consfătuiri cu alegătorii din circumscrip
țiile lor electorale, pe grupuri de case, 
străzi, sate. Cu acest prilej să se stimu
leze inițiativa de jos, din mase, să se 
aducă în discuție și să se ceară propuneri 
din partea țăranilor muncitori asupra fe
lului cum văd ei că s-ar putea organiza 
mai bine munca la arii, transportul cerea
lelor de pe cîmp la arii, alcătuirea con

voaielor ce vor transporta cerealele Ia ba
zele de recepție, etc. O deosebită atenție 
trebuie acordată de asemenea organizării 
grupelor de întrajutorare în cadrul cir
cumscripțiilor electorale.

Deputatul sătesc poate și trebuie să 
constituie elementul motor al întrecerii 
patriotice pe circumscripții electorale a- 
vînd la bază întrecerea patriotică între 
țăranii muncitori.

Deputatul sătesc este acela care trebuie 
să sprijine efectiv comitetul executiv al 
sfatului popular comunal pentru a orga
niza recoltarea și tireierișu.1 în mod ne
întrerupt și în timpul nopții, să se in
tereseze de buna organizare a transpor
tului cerealelor spre baza de recepție, să 
însoțească convoaiele și să urmărească 
în permanență cum se desfășoară munca 
la bazele de recepție, sezisînd neîntîrziat 
comitetului executiv orice abateri.

In tot timpul secerișului, treierișului și 
colectărilor, deputatul sătesc trebuie să 
fie deosebit de vigilent și să desfășoare 
o intensă muncă de educare a țărănimii 
muncitoare în spiritul vigilenței, astfel în- 
cît să fie zădărnicită și zdrobită orice ac
țiune a dușmanului de clasă și a cozilor 
lui de topor.

Un rol deosebit în asigurarea succesu
lui muncilor agricole de vară revine de
putaților membri ai gospodăriilor agricole 
colective și întovărășirilor agricole. Ei au 
datoria să răspîndească pe larg în rîndu- 
rile țăranilor muncitori realizările colec
tiviștilor și întovărășiților din comuna 
sau satul respectiv, metodele agrotehnice 
folosite de aceștia, pentru ca în acest fel 
să îndrepte privirile a cît mai mulți ță
rani muncitori spre formele de organizare 
socialistă a agriculturii.

Pentru a-și desfășura activitatea în cît 
mai bune condițiuni, deputății sătești pot 
forma comitete de cetățeni pe circumscrip
ții electorale. Comitetele de cetățeni con
stituie o formă nouă de antrenare a mase
lor țărănimii muncitoare și acolo unde au 
fost organizate în campania de primă
vară, ele au dat rezultate foarte bune. 
Tocmai de aceea această formă trebuie 
extinsă.

Deputatul sătesc este cel mai apropiat 
de masa țăranilor muncitori. De aceea, 
comitetele executive ale sfaturilor popu
lare regionale, raionale și comunale, tre
buie să aibă în permanență atenția con
centrată asupra deputatului sătesc, să-l 
îndrume în muncă, să-l ajute să facă față 
cu cinste însemnatelor sale îndatoriri.

Sarcini mari, multiple, de mare răs
pundere, stau în fața deputatului sătesc în 
perioada muncilor agricole de vară. Prin- 
tr-o temeinică organizare a muncii cît și 
prin asigurarea sprijinului comitetului de 
cetățeni ele pot și trebuie să fie cuprinse. 
Fiecare deputat sătesc trebuie să aibă per
manent în minte că perioada muncilor a- 
gricole de vară reprezintă un nou și în
semnat pas în lupta pentru o producție 
agricolă sporită și că în această luptă, 
el, deputatul sătesc, are un mare rol.

Recoltează orzul de toamnă DOI INOVATORI

Domnului
EELCO VAN KLEFFENS

Președintele Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite
SAN FRANCISCO 

Domnule Președinte,
Vă rog să primiți și să transmiteți Adunării Generale a Organizației Națiunilor 

Unite felicitările cordiale ale Guvernului Republicii Populare Romine cu prilejul celei de 
a 10-a aniversări a semnării Cartei Organizației Națiunilor Unite.

Principiile fundamentale ale Cartei Națiunilor Unite au întrunit adeziunea po
poarelor lumii. Aceste principii exprimă năzuințele lor spre o pace durabilă, spre cola
borare internațională întemeiată pe coexistența pașnică între toate statele.

Guvernul Republicii Populare Romine prin întreaga sa politică aduce contribuția sa 
activă în atingerea acestor țeluri, urmărind în mod consecvent întărirea relațiilor de 
colaborare cu celelalte state și consolidarea păcii în lume, ceea ce îndreptățește pe deplin 
cererea Republicii Populare Romîne de a deveni membru al Organizației Națiunilor 
Unite.

Rezolvarea pozitivă a problemei primirii în Organizația Națiunilor Unite a Repu
blicii Populare Romîne ca și a celorlalte state îndreptățite la aceasta ar putea să întăreas
că rolul pe care trebuie să-l aibă Organizația Națiunilor Unite în conformitate cu pre
vederile Cartei în asigurarea păcii și securității internaționale.

Guvernul Republicii Populare Romine adresează Organizației Națiunilor Unite, cu 
prilejul sesiunii comemorative de la San Francisco, urările sale pentru rezolvarea cu 
succes a sarcinilor ce-i revin de menținere și întărire a păcii în lume, de realizare a țelu

rilor și principiiior Cartei.
GH. GHEORGHIU-DEJ

Președintele Consiliului de Miniștri 
al Republicii Populare Romîne

Sectorul industriei de articole casnice și-a îndeplinit planul cincinal
Aluncind cu hărnicie, colectivele întreprin

derilor din sectorul articole casnice al Mi
nisterului Industriei Ușoare au realizat pro
ducția globală prevăzută în planul cincinal 
cu 8 luni și 20 de. zile înainte de termen. In 
comparație cu anul 1951, producția articole
lor de uz casnic a crescut cu 69,6 la sută.

La îndeplinirea înainte de termen a pro

ducției de articole casnice, prevăzută în 
planul cincinal, au adus o contribuție însem
nată muncitorii din întreprinderile „Flamura 
roșie“-Sibiu, „TehnometaT’-București, „Nico- 
v.ala”-Sighișoara, „Ambalajul metalic” și 
„Steaua roșie" din Timișoara, întreprinderea 
„Jiul” din Balș, regiunea Craiova, „Ludovic 
Minschi” din Tg. Mureș și altele.

Succesele constructorilor hidrocentralei „V. I. Lenin" 
de la Bicaz

BICAZ (de la trimisul nostru). — Pe șan
tierul hidrocentralei „V. I. Lenin" de la 
Bicaz a intervenit o nouă fază în desfă
șurarea lucrărilor de la sectorul baraj.

Acum cîteva zile a început să fie insta
lată pe malul drept al Bistriței prima din 
cele 3 macarale funicular sosite din R. D. 
Germană care vor fi folosite la turnarea be
tonului la baraj.

Macaralele funicular, cu o deschidere de 
peste 500 de metri și o putere de ridicare 
de peste 25 de tone fiecare, vor permite ac
celerarea ritmului lucrărilor de betonare, re- 
ducînd în același timp la minimum numărul 
de oameni necesari la aceste lucrări.

Amplasate la o mare înălțime deasupra lo
cului unde va fi înălțat barajul, macaralele 
funicular își vor întinde cablurile lor de pe

un mal pe altul al Bistriței. De la fabrica 
de beton a hidrocentralei, a cărei instalare 
este terminată, vagoane platformă de 50 de 
tone, acționate de o locomotivă, vor trans
porta betonul în niște cupe (bene) cu o ca
pacitate de 6 m.c. fiecare. Vagoanele platfor
mă vor circula pe linii de cale ferată pînă 
în dreptul macaralelor funicular, unde be
nele vor fi prinse pe cîrligele macaralelor 
și transportate pe cablu, pentru a fi deșer
tate direct în cofrajele barajului, acolo unde 
stadiul lucrărilor o va cere.

Din echipa de montori, condusă de ingine
rul Rakosi Ladislau, care instalează maca
ralele funicular, fac parte printre alții Pavel 
Secară, sudor, Ion Tiță și Constantin Po
pescu, montori,

In ultimele zile, paralel cu recoltarea și treierișul 
rapiței, în regiunea București a început și recoltarea 
orzului de toamnă.

Pînă în seara zilei de 21 iunie, s-a recoltat rapița 
de pe o suprafață de aproape 1.900 ha. Imediat după 
recoltare, gospodăriile agricole de stat Depărați, Dră- 
gănești și Mînăstirea, multe gospodării 
lective și un mare număr de țărani muncitori cu 
gospodării individuale din raioanele 
Crevedia și Giurgiu au început treierișul rapiței. 
Pînă acum, în regiune s-a treierat rapița de pe o su
prafață de aproape 250 ha. Cele mai mari producții la 
hectar le-au obținut gospodăriile agricole de stat 
Mînăstirea și Drăgănești, precum și cultivatorii de 
rapiță din raionul Alexandria.

Totodată, în multe raioane din regiune a început 
recoltarea orzului de toamnă. In raionul Lehliu, de 
exemplu, numai în cîteva zile s-a recoltat orzul de pe 
o suprafață de 38 ha. De asemenea, gospodăria agri
colă colectivă din comuna Gorneni, raionul Mihăi- 
lești, a recoltat orzul de pe întreaga suprafață cul
tivată, iar țăranii muncitori cu gospodării individuale 
din comuna Cîrligați, raionul Turnu Măgurele, au 
recoltat orzul de pe suprafețe însemnate.

(Agerpres)

Din fondul cultural al cooperativei
Copiii școlii elementare din comuna Bucecea, .ra

ionul Botoșani, îndrumați de învățătoarea lor Giurgiu- 
bașa Consela, au ajutat mult cooperativa din comună 
să-și îndeplinească sarcinile pe care le are la recol
tarea plantelor medicinale. Datorită acestui fapt, con
ducerea cooperativei a hotărît recompensarea tinerelor 
ajutoare. Cu ocazia închiderii anului școlar, au fost 
premiați din fondul cultural al cooperativei un număr 
de 25 de elevi fruntași la învățătură.

Iși îndeplinesc prevederile contractuale
Datorită unei munci susținute, dusă de consiliul 

comunal al cooperativei, în frunte cu președintele 
Nicolae Ene și vice
președintele cu achi
zițiile, Nicolae Petcu, 
cooperativa din co
muna Brezoaele, raio
nul Răcari, a con
tractat în acest an cu 
membrii ei cooperatori 
cultivarea a 140 ha. 
de cartofi. Potrivit cu 
aceasta, contractanți- 
lor li s-au 
vansuri în 
276.780 lei.

Munca 
lor de cartofi începută 
de timpuriu în primă
vara acestui an își dă 
de pe acum roadele. 
Zecile de căruțe care 
așteaptă în fiecare zi 
să fie descărcate la 
cooperativă demon
strează din plin acest 
lucru.

Cultivatorii de 
tofi din comuna 
zoaele au predat pînă 
în ziua de 18 luna cu-

acordat a- 
valoare de

cultivatori-

car-
Bre-

agricole co-

Alexandria,

Parcă nu-și mai găsea locul în ziua aceea maistrul ( Varga 
Robert. Se plimba agitat prin secție, iar g'îndurile-i erau nu
mai la discuția pe care o avusese deunăzi cu tehnologul Ștefan 
Tănase. Nu se înțeleseseră deloc. Parcă era un făcut. El spu
nea una, tehnologul alta, deși amîndoi își propuseseră același 
lucru : să găsească o nouă metodă de turnare a pieselor de 
aluminiu.

Iată despre ce era vorba: La I.M.B. Timișoara în sectorul 
Il-armătură, unde lucrează Varga Robert și Ștefan Tănase, tur
narea pieselor de aluminiu se făcea după un procedeu destul 
de costisitor. Faptul acesta i-a pus pe gînduri pe cei doi 
tehnicieni. S-au sfătuit împreună cîteva zile în șir, au făcut 
calcule, au analizat fel de fel de posibilități și apoi au mers 
la cabinetul tehnic al întreprinderii pentru a-și destăinui gîn- 
durile și a cere sprijinul necesar.

Aici au fixat un program de lucru amănunțit, după care au 
trecut la conceperea noului procedeu. Cu fiecare zi ce trecea, 
deveneau tot mai vizibile succesele lor. Treaba mergea bine. 
Varga Robert și Ștefan Tănase erau mulțumiți. Inovația la 
care munceau își urma drumul aproape fără dificultăți. Totul 
a mers așa pînă cînd au reușit să formeze un prealiaj care 
a însemnat un succes dar le-a adus și primele necazuri. Se 
întrebau ce și cum să continue.

N-au căzut de acord asupra celor ce mai trebuiau adăugate. 
Și gata neînțelegerea.

In zilele următoare nu s-au gîndit decît la acest lucru. Fie
care în felul său găsea cîte o soluție. Rezolvarea însă n-au 
găsit-o decît la serviciul tehnic al uzinei.

In urma analizelor făcute prealiajului, aici s-a constatat că 
de fapt inovația fusese realizată. Compoziția obținută de cei doi 
inovatori conținea aproape toate caracteristicile aliajului pe 
care-1 căutau.

E greu de exprimat în cuvinte mulțumirea celor doi tehni
cieni. Strădaniile lor fuseseră încununate de succes.

Inovația acestor doi tehnicieni aduce întreprinderii Metalur
gice Bănățene din Timișoara economii anuale de peste 
300.000 lei și totodată permite o folosire raționată a metalelor 
neferoase.

C. MARINESCU

în cinstea Festivalului
★ ★

Trei tractoare din piese vechi

ORAȘUL STALIN (de la corespondentul nostru).— 
Angajamentul ca pînă la Festival, tinerii din uzinele 
de tractoare „Ernst Thălmann" să strîngă 100.000 kg. 
fier vechi a fost realizat de mult. Pînă acum tinerii 
din uzină au strîns o cantitate de 158.580 fier vechi.

Zilele trecute tinerii de la uzinele de tractoare și-au 
reînoit angajamentul luat în cinstea Festivalului. Ei 
au hotărît ca pînă în luna august să strîngă în total 
220.000 kg. fier vechi.

Tot în cinstea Festivalului tinerii de Ia sectorul da 
transport intern au construit din piese vechi și piese 
care au fost recondiționate 3 tractoare care servesc 
la efectuarea transportului în uzină. La această reali
zare au contribuit în mod deosebit maistrul N. Dra- 
gomir, mecanicii Ion Chiș, M. Mămăligă, V. Decu, 

Pascal, E. Căjeneață și alți muncitori din sector.C.

Un ciclu de filme pentru tineret

In cinstea celui de al 5-lea Festival Mondial a? 
Tineretului și Studenților de la Varșovia, comitetul 
orășenesc U.T.M., împreună cu întreprinderea Cine
matografică Regională București, organizează la 
cinematograful Maxim Gorki între 27 iunie și 3 iulie 
a. c., un ciclu de filme pentru tineret.

Săptămîna cîntecului și jocului

PLOEȘTI (de la corespondentul nostru). — Piața 
„I. V. Stalin" din centrul orașului Ploești, a găzduit 
în după amiaza zilei de 20 iunie una dintre cele mai 
frumoase și vesele manifestații ale tineretului. Pînă 
departe la periferie, răsunau cîntecele fanfarei și 
vocile tinerilor din toate întreprinderile și instituțiile 
orașului Ploești, adunați în

„Lanul de aici e tocmai bun pentru cules" — spune tov. Niculae Mincu șeful secției Ciocoveni a gospodăriei de stat Budești- 
Negoești, raionul Oltenița. Și, de aceia — după cum se vede în clișeu — combineru! Velea Apostol a și pornit la lucru.

Știind că în momentul în care orzul a ajuns în pîrgă el trebuie degrabă recoltat, de la începutul acestei săptămîni pînă ieri, 
combinerii gospodăriei de stat au strîns recolta de pe 30 ha. De la cîmp recolta a fost transportată direct la bazele de recepție, pri- 
mindu-se chitanța Nr. 1. Boabele au fost apreciate ca fiind de bună calitate. p0(0. nicu vasile

jocului, 
cinstea 
de la

Stalin” 
un bo- 
artistic 

echipele

miting festiv, cu ocazia 
deschiderii săptămînii 
cîntecului și 
organizat în 
Festivalului 
Varșovia.

După cuvîntul 
deschidere rostit 
tov. Eugenia Grigo- 
rescu, secretară a co
mitetului regional 
U.T.M.-Ploești, pe 
scena în aer liber din 
Piața „I. V. 
s-a desfășurat 
gat program 
susținut de
de amatori de la rafi
năria nr. 1, tăbăcăria 
„Poporul", etc. Mitin
gul de luni după a- 
miază deschide seria 
unor serbări zilnice 
în cursul acestei săp- 
tămîni cînd pe a- 
ceeași scenă se vor în. 
trece cele mai buna 
formații artistice de 
amatori din oraș, ară- 
tînd astfel însuflețirea 
și bucuria cu care ti-
neretul din regiunea 
Ploești întîmpină Fes
tivalul păcii și priete
niei de la Varșovia

rentă 104 tone produ
se din cele 560 con
tractate cu coopera
tiva.

Este cunoscut în în
treaga țară numele 
Eroului Muncii Socia
liste, Vasile Voichiță, 
șef de brigadă la S.M.T. Sînnicolau Mare, 
regiunea Arad. De numele lui se leagă 
recenta inițiativă de folosire cu randament 
înalt a tractorului, propunere pe care a 
făcut-o în vederea executării a cel puțin 
1000 de hantri de lucrări anuale cu tracto
rul KD-35.

Pentru mulți — chiar dintre acei pricepuți 
în agricultură — acest lucru li s-ar părea 
greu de realizat. Totuși, să analizăm pe 
scurt rezultatele muncii brigăzii de tractoare 
condusă de Vasile Voichiță, șă vedem ele
mentele Care i-au dat convingerea că trac
torul poate da mai mult. Anul trecut, de 
pildă, brigada de tractoare condusă de Va
sile Voichiță a executat pe tarlalele gospo
dăriei colective din Cenadu Mare, regiunea 
Arad, un volum de lucrări mecanizate de 
6789 hantri, în loc de 2976 hantri cît era 
planificat, ceea ce înseamnă că fiecare trac
tor a executat în medie peste 1000 hantri 
anual. Unii tractoriști ca Gheorghe Bogdan 
și Nicolae Cosma au realizat împreună cu 
schimbul lor de noapte, peste 1200 de hantri. 
In primăvara acestui an brigada de tractoare 
condusă de Vasile Voichiță a lucrat pe tar
lalele gospodăriilor ^colective din regiunea 
Constanța, deservite de S.M.T. Cogealac. 
Tractoriștii din această brigadă de tractoare 
au realizat mâi mult. de două planuri de 
campanie, între realizările diferiților tracto
riști neexistînd diferențe prea mari.

Care sînt mijloacele prin care se poate 
executa un volum mare de lucrări mecani
zate, de cel puțin 1000 hantri de fiecare 
tractor KD-35? La această întrebare ne răs
punde chiaj- șeful de brigadă Vasile Voichiță, 
care a împărtășit, cu prilejul diferitelor 
schimburi de experiență și consfătuiri, me
todele sale de muncă, bogata sa experiență.

Am ajuns — arată .Vasile Voichiță — ca 
fiecare tractorist din brigada de tractoare 
să-și cunoască perfect mașina cu care lu
crează. Cu prilejul reparațiilor din timpul 
iernii, tractoriștii caută să cunoască bine sis
temul de funcționare a mașinii spre a ști 
să intervină cu succes la înlăturarea even
tualelor defecțiuni în cîmp. In lupta pentru 
executarea unui volum mare de lucrări me
canizate, o importanță mare o are menți
nerea tractoarelor și mașinilor în perfectă 
stare de funcționare. Pentru aceasta, tracto
riștii trebuie să respecte cu strictețe norma
tivul de îngrijiri tehnice zilnice și periodice. 
La executarea îngrijirilor elementare cum

INIȚIATIVĂ» VALOROASĂ
Sâ realizăm cu fiecare tractor 1000 hantri lucrări anual

[ar fi: spălat, petrolat și gresat, iau parte 
în același Timp amîndoi tractoriștii, cel din 
schimbul I și cel din schimbul II. La în
ceputul schimbului, fiecare tractorist contro
lează atent tractorul, verifică nivelul uleiului 
din carterul motorului și alimentează rezer
voarele cu apă și combustibil. La alimentarea 
tractoarelor, el are grijă 
să nu pătrundă în inte
riorul motorului nici un 
fir de praf. Pentru a- 
ceasta, tractoriștii din 
brigada lui Vasile Voi
chiță folosesc truse de ali
mentare pentru fiecare 
fel de carburant și lubre- 
fiant în parte. De ase
menea,la începutul schim
bului, tractoriștii contro
lează piulițele și șurubu
rile, funcționarea manete
lor de conducere, pornesc 
motorul pentru încălzire 
și ascultă atent mersul 
mecanismelor acestuia. Iu 
timpul schimbului, după 
5 ore de lucru, acest con. 
trol se repetă. Seara fie
care își curăță cu grijă 
tractorul, face gresarea, 
spală filtrele.

Planificarea judicioasă, 
ca și buna organizare a 
muncii brigăzii de trac
toare dă posibilitate trac
toriștilor să execute un volum mare 
și complex de lucrări mecanizate. De 
aceea defalcarea planului de lucrări pe bri
gadă, om, tractor, cunoașterea îndeaproape 
a sarcinilor ce revin fiecărui membru al bri
găzii, cunoașterea normelor zilnice de lucru, 
a normelor de consum de carburanți și lubre- 
fianți a făcut ca brigada condusă de Vasile 
Voichiță să obțină rezultatele cunoscute.

Brigada de tractoare execută cea mai 
mare parte a lucrărilor mecanizate în gos
podăriile agricole colective. De aici apare 
necesitatea ca între brigada de tractoare

S.M.T. și, brigada de cîmp a gospodăriei co
lective sa existe colaborare temeinică. Acest 
lucru face, ca îndeplinirea obligațiilor con
tractuale de către S.M.T. să fie ușurată, iar 
la obținerea unei producții sporite la hectar 
să fie interesate ambele brigăzi.

Tractoriștii din brigada 
condusă de Vasile Voi
chiță și-au făcut o preo
cupare permanentă din 
folosirea la maximum a 
capacității de lucru a 
tractorului. In lupta pen
tru îndeplinirea și depă
șirea normelor de lucru 
zilnice, pentru creșterea 
productivității muncii, 
tractoriștii dau o mare 
atenție folosirii agrega
telor și manevrării vi
tezelor în timpul exploa
tării, ținînd seama de 
felul muncii. Astfel, a- 
ceastă brigadă de trac
toare utilizează agregate 
de două pluguri cu rama 
de cinci la lucrările de 
desmiriștit, agregate com
puse din două secerători- 
legători, ca și agregate 
din cultivatori, semănă
toare și grape. Pentru
arăturile de însămînțări 
la 18-20 cm, tracto

riștii din această brigadă au modificat plu
gul „llie Pintilie" adăugind încă un brăzdar 
la cele trei existente. In acest fel s-a ob
ținut o lățime de lucru mărită cu 30 la sută, 
iar productivitatea muncii a crescut cu 25 
la sută.

Tractoristul poate deveni fruntaș numai 
atunci cînd își ridică nivelul politic, cultural 
și profesional. Brigada de tractoare condusă 
de Vcsile Voichiță are o mică bibliotecă care 
este consultată de membrii brigăzii de trac
toare. Ziarele care se aduc cu regularitate 
sint citite individual sau colectiv de către 
tractoriști.

Stimularea întrecerii 
socialiste între trac
toriști, urmăripea rezul
tatelor întrecerii pentru 

titlul de „cel mai bun tractorist", populari
zarea fruntașilor ca și a metodelor folosite 
își aduc contribuția lor Ia îndeplinirea și 
depășirea planului de lucrări mecanizate.

★
Inițiativa lui Vasile Voichiță a stîrnit, cum 

era de așteptat, un interes deosebit în rîn- 
durile mecanizatorilor din (ară. Dumitru 
latan, șeful brigăzii de tractoare de la 
S.M.T.-Hărman, regiunea Stalin, brigadă care 
poartă numele lui Vasile Voichiță, s-a an
gajat să realizeze 4080 hantri anual de bri
gadă. In acest sens, acest șef de brigadă de 
la S.M.T.-Hărman și-a propus ca încă de pe 
acum să înceapă lupta pentru executarea 
unui volum mare de lucrări mecanizate. Ast
fel, brigada de tractoare condusă de Dumitru 
latan va începe să aplice metoda graficului 
orar la arături, dezmiriștit și treieriș. De 
asemenea prășitul mecanic pe carc-1 execută 
la gospodăria colectivă din Cristian, raionul 
Stalin, se va extinde pe o suprafață de 89 
ha cu cartofi, iar la o serie de lucrări ca : 
greblatul mecanic, strîrisul finului în sto
guri, însilozarea nutrețurilor, se vor folosi» 
tractoarele.

Mecanizatorii din brigada condusă de E. 
Ba’.cău de la S.M.T.-„Remus Opreanu", re
giunea Constanța, au îmbrățișat cu drag 
propunerea Iui Vasile Voichiță. Pînă la 
mijlocul lunii mai tractoriștii din această 
brigadă au executat mii de hantri de diferite 
lucrări mecanizate, îndeplinindu-și sarcina de 
plan în proporție de 518 la sută. Rezultate 
deosebite au obținut tractoriștii Vasile Sa- 
lomie, Ion Petak, Ion Păduraru și alții.

Este deosebit de important faptul că și 
mecanizatorii care lucrează pe tractoare 
I.A.R. s-au angajat să execute și ei cel puțin 
1000 de hantri anual de tractor, aplicînd 
metodele înaintate ale lui Vasile Voichiță. 
Astfel tractoriștii Nica Petre și Ion Lepădatu 
de la, S.AA.T.-Lehiiu, regiunea București, s-au 
angajat să lucreze fiecare cu tractorul său 
într-un schimb peste 500 de hantri anual. A- 
ceasta înseamnă peste 1000 de hantri anual 
de tractor în două schimburi.

Propunerea valoroasă a șefului de brigadă 
Vasile Voichiță, Erou al Muncii Socialiste, 
este de o importanță deosebită. Efectuarea 
unui volum mare de lucrări mecanizate va 
constitui o contribuție însemnată la lupta 
întregului popor pentru sporirea producției 
agricole, vegetale și animale.

M. TEODORU ]
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Din experiența de muncă 
a unei comisii permanente

Una din formele importante de care se 
folosesc sfaturile populare pentru antrenarea 
deputaților și cetățenilor la munca practică 
de zi cu zi, pentru o cît mai bună rezolvare 
a treburilor obștești, o constituie comisiile 
permanente. Aceste comisii participă activ la 
pregătirea sesiunilor sfaturilor populare, a 
ședințelor comitetelor executive, fac propu
neri în toate domeniile de activitate, contro
lează înfăptuirea hotărîrilor adoptate în se
siuni și ședințele comitetelor executive, cît și 
activitatea întreprinderilor dependente de co
mitetele executive respective. Comisiile per
manente sezisează lipsurile și vin cu propu
neri pentru înlăturarea lor, studiază și caută 
să scoată la iveală pentru a putea fi folosite 
resursele locale existente.

In activitatea sa, sfatul popular regional 
Timișoara este ajutat de 10 comisii perma
nente regionale, din care fac parte 93 depu
tați. Comisiile permanente, deputății au con
tribuit din plin la obținerea a numeroase 
realizări în întreaga regiune.

★
Problemele de gospodărie comunală și in

dustrie locală au stat și stau permanent în 
atenția comitetului executiv al sfatului popu
lar regional Timișoara. In rezolvarea cu 
succes a diferitelor probleme, o contribuție 
Importantă a adus și aduce comisia perma
nentă de gospodărie comunală și industrie 
locală. întreaga sa activitate se desfășoară 
pe baza unui plan concret de muncă, coordo
nat cu planul general de activitate al co
mitetului executiv. Pentru traducerea în viața 
a problemelor prevăzute în planul de muncă, 
comisia1 permanentă s-a îngrijit de o temei
nică organizare a activității, precum și de 
antrenarea la activitatea ei a unui număr 
mare de cetățeni.

Astfel, comisia noastră permanentă este 
sprijinită de un puternic activ compus din 
24 cetățeni, majoritatea specialiști, profe
sori și tehnicieni, care se ocupă de diferite 
domenii de activitate. Comisia permanentă 
și activul ei au fost împărțite pe colective de 
.probleme, din fiecare colectiv făcînid parte 
CÎte 1—2 deputați și mai mulți. cetățeni. Așa 
de pildă, a fost format colectivul pentru ma
teriale de construcție (responsabil fiind tov. 
deputat Stan Roman). In acest colectiv au 
intrat specialiști de la catedra de materiale 
de construcție de la Facultatea de Chimie 
Industrială ca prof. Emil Lațiu, conferențiarii 
Corneliu Babețiu și Rudolf Abramovici, asis
tenții loan Drăgoi și Lucia Meteș, ipreparato. 
rîi Dezideriu Kohn și Ortenzia Curtu, precum 
și geologul Gh. Gruglicov. Au mai fost for
mate : colectivul pentru bunurile de larg 
consum, compus din cinci tovarăși, colectivul 
pentru organizarea producției în cooperația 
meșteșugărească și altele. Fiecare din aceste 
colective și-a întocmit planul de activitate 
tntr-o ședință comună a comisiei permanente 
axîndu-1 pe problemele mari ale acesteia din 
urmă. Pentru a ține o legătură trainică cu 
întreg activul, președintele comisiei perma
nente ține lunar ședințe cu responsabilii co
lectivelor și unii membri din colectiv. Pe 
lîngă acestea, fiecare colectiv ține ședințe de 
lucru lunare și după necesități, în care mem
brii colectivului vin cu propuneri, care apoi 
sînt analizate în cadrul comisiei permanente. 
Pentru coordonarea muncii, comisia noastră 
permanentă ține ședințe trimestriale în 
scopul dezbaterii problemelor, care se vor in
clude în planul de muncă.

Comisia noastră permanentă își îndreaptă 
atenția în direcția descoperirii și valorifică
rii resurselor locale și a rezervelor interne, 
tn scopul sporirii producției bunurilor de 
larg consum. In urma studiilor întreprinse 
de membrii colectivelor comisiei, în colabo
rare cu filiala A.S.I.T., comisia a prezentat 
comitetului executiv regional spre studiere 
mai multe proiecte dintre care multe au și 
fost acceptate și trecute în planul sfatului 
popular regional.

In acest sens trebuie amintit că un mare 
rol l-au avut colectivele comisiei permanente, 
care au întreprins acțiuni și studii rodnice. 
Colectivul pentru materiale de construcție 

de pildă, unul din cele mai active colective, 
avea trecut în planul său de muncă studierea 
situației fabricii de var de la Pecinișca, în 
vederea realizării sarcinilor ce-i revin. In 
acest scop tov. Rudolf Abramovici și Cor
neliu Babețiu s-au deplasat la fața locului, 
studiind problema producției de var Ia fa
brica din Pecinișca, în urma căreia au făcut 
propuneri pentru schimbarea cărbunelui folo
sit cu un altul mai accesibil și mult mai po
trivit, precum și modificarea procesului teh
nologic în sensul desfășurării unei exploatări 
fără întrerupere, fapt care duce la însemnate 
economii de combustibil, la sporirea produc
ției, etc. Aceste propuneri au făcut obiectul 
unui proiect prezentat comitetului executiv 
și care l-a aprobat.

O altă problemă de care s-a ocupat colecti
vul pentru materiale de construcție a fost 
și problema descoperirii zăcămintelor de ni
sip cuarțos și caolinos. Colectivul pentru ma
teriale de construcție a întreprins cercetări 
pe teren, descoperind zăcăminte de nisip 
caolinos și cuarțos, de calitate superioară în 
cîteva comune din regiune. Stabilirea cali
tății acestor nisipuri a fost făcută în labora
toarele Facultății de Chimie Industrială de 
către colectivul catedrei materiale de cons
trucții, sub directa supraveghere a tov. prof. 
Emil Lațiu. S-a putut vedea că aceste nisi
puri sînt foarte necesare în metalurgie și 
ceramică, puțind fi folosite cu succes la fa
bricarea sticlei. Și aceste constatări au făcut 
obiectul unui proiect prezentat comitetului 
executiv regional, care a fost urmat de în
ființarea unei întreprinderi locale pentru va
lorificarea nisipului respectiv. Pentru do
cumentare tovarășii au prezentat diferite 
obiecte de faianță — care deși executate pri
mitiv aveau un aspect frumos. Tot în această 
direcție s-a mai propus înființarea unei ca
riere prevăzută cu o spălătorie pentru extra
gerea și valorificarea nisipului feldspatic, 
necesar industriei ceramicei fine și sticlăriei 
fine, precum și înființarea unei cariere și 
a unei spălătorii pentru extragerea nisipului. 
Și această propunere a fost adoptată de co
mitetul executiv regional.

Pe lîngă acestea colectivul pentru mate
riale de construcție s-a preocupat și de pro
blema confecționării cărămizilor din zgură. 
Aceste cărămizi pe lîngă faptul că nu mai 
necesită să fie arse, se pot fabrica din zgura 
de cazan, care constituie un balast pentru 
toate întreprinderile ce ard cărbune, iar în loc 
de ciment se poate întrebuința praful de 
var ce se produce la fabricație (lîngă cup
toarele de var) și care în momentul de față 
nu este utilizat. In urma calculelor făcute 
s-a putut vedea că o cărămidă fabricată din 
zgură costă de două ori mai puțin față de 
costul unei cărămizi de lut ars. Pentru con
fecționarea cărămizilor din zgură este nevoie 
de o presă specială. Pe baza studiilor între
prinse, acest colectiv în colaborare cu filiala 
A.S.I.T. (colectivul pentru studierea rezerve
lor latente) a urmărit îndeaproape problema 
executării proiectului presei pentru fabricarea 
cărămizilor din zgură. Proiectul de hotărîre 
în direcția confecționării presei de cărămizi 
din zgură a fost adoptat de comitetul exe
cutiv, prototipul presei fiind în execuție la 
întreprinderea „Ciocanul".

In afară de alte probleme ca : Studiu și 
propuneri în vederea reorganizării producției 
de țiglă la fabricile de cărămidă din Recaș 
și Biled, studii și propuneri în vederea înfiin
țării unei fabrici de cărămidă în raionul Mol
dova Nouă și Făget, colectivul pentru ma
teriale de construcție a prevăzut în planul 
de viitor studierea problemei fabricării țevi
lor necoroidabile din material sintetizat, fo
losind în acest scop materia primă din re
giune.

O activitate rodnică desfășoară și colecti
vul pentru bunuri de larg consum. Printre 
alte probleme ca : schimbarea materiei prime 
la fabricarea acidului tartric, producerea de 
noi bunuri de larg consum (tacîmuri, obiecte 
de papură, jucării, etc.), din deșeurile indus
triei republicane și resurse locale, colectivul 
pentru bunuri de larg consum format din 

conferențiarii Otto Bodascher de la Facul
tatea de Construcții și Bernard Horovitz, 
prof. Ioan Sanciuc de la Facultatea de Chi
mie și prof. Eugen Prutescu, a studiat po
sibilitatea amenajării serelor pentru cultiva
rea de legume timpurii, prin folosirea apei 
calde rezultată din procesul de producție de 
la diferite întreprinderi, fapt care ar avea 
drept rezultat înlăturarea folosirii combusti
bilului la încălzirea serelor. In urma studiilor 
făcute de către tov. prof. E. Prutescu, ing. 
Bernard Horovitz și prof. Dan Mateescu, 
s-a întocmit un proiect în vederea amena-, 
țării serelor, ce ar urma să folosească apă 
caldă rezultată din procesul de producție, 
executîndu-se proiectul și devizul serelor ce 
urmează a se amenaja pe lîngă fabrica de 
spirt.

Colectivul pentru îmbunătățirea proceselor 
de fabricație Compus din prof. Ștefan Nădu- 
șan, asistent Eugen Iovițiu și inginerii Mi
chels, Harmath, Vintilă și Schinid, a studiat 
posibilitatea profilării întreprinderii „Cioca
nul", propunînd ca și în viitor un sector să 
se oc”pe de executarea reparațiilor curente 
și executarea prototipurilor necesare dotării 
industriei locale, iar un alt sector să fie 
destinat producerii bunurilor de larg con
sum. Pe lîngă aceasta, colectivul se mai 
ocupă și de problema reorganizării produc
ției metalurgice în sectorul industriei locale 
în orașele Timișoara, Lugoj și Reșița, cît și 
de studierea profilării producției de la între
prinderea raională Moldova Nouă, care ur
mează a lua ființă.

In cadrul comisiei permanente mai acti
vează și colectivul pentru organizarea pro
ducției în cooperația meșteșugărească compus 
din tov. Emeric Varga, conferențiar Ilie Hai
duc și ing. Nicolae Mălai,, care a studiat 
posibilitatea reducerii prețului de cost și a 
creșterii calității produselor de larg consum. 
Pe baza studiilor făcute, colectivul a întoc
mit un proiect în care se prevede introducerea 
tn planurile cooperativelor meșteșugărești și 
în special a cooperativelor de invalizi a pre
lucrării materiilor prime provenite din re
surse locale în bunuri de larg consum ca : 
împletituri din foi de porumb, paie, etc. exe
cutîndu-se articole de încălțăminte, marochi- 
nărie.

Nici colectivul pentru problemele comu
nale din care fac parte tov. Nicolae Zbegan, 
Eugen Hodoroagă, Mihai Cazacu și ing. 
Petre Vasiliu, nu a rămas în urmă. Acest 
colectiv a studiat problema alimentării cu 
apă a unor comune din regiune și a orașe
lor Reșița și Caransebeș, cît și extinderea 
rețelei de apă potabilă și găsirea de noi 
surse de apă potabilă.

Rezultatele obținute pînă acum de comisia 
noastră permanentă se datoresc interesului 
manifestat de către deputați și membrii ac
tivului de cetățeni, care pe lîngă preocupă
rile lor zilnice găsesc timp de a face și alte 
studii pe teren. La aceste rezultate a con
tribuit de bună seamă și sprijinul acordat 
de comitetul executiv regional prin crearea 
posibilităților de deplasare la fața locului, 
unde necesita efectuarea studiilor și cerce
tărilor.

Comisia permanentă de gospodărie comu
nală și industrie locală împreună cu activul 
se străduiește să-și dea din plin contribuția 
la traducerea în viață a hotărîrilor partidu
lui și guvernului nostru. Dar ea nu se oprește 
aici. Membrii comisiei permanente împreună 
cu activul ei sînt hotărîți ca în viitor să-și 
înzecească eforturile în scopul obținerii de 
noi succese, știind că prin aceasta contribuie 
la ridicarea bunăstării poporului muncitor, la 
înflorirea patriei.

Prof. univ. A. ROGOJAN
Președintele comisiei permanente 

de industrie locală și gospodărie comunală 
a sfatului popular regional Timișoara

R. JELER
Șeful secției organizatorice

a comitetului executiv regional Timișoara

Ne scriu corespondenții 
voluntari
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De la 400 la 2.300 difuzoare
Stația de radioficare din Tecuci a luat 

ființă în aprilie 1952. Pe atunci erau insta
late de-abia 400 de difuzoare și acestea 
doar în două cartiere ale orașului. In anii 
care au urmat, numărul abonaților a cres
cut la 2.300. Odată cu extinderea rețelei de 
radioficare și în celelalte cartiere ale ora
șului s-a amenajat și înfrumusețat și stu
dioul stației de radioficare.

Stația mai transmite și programe proprii. 
Adesea, în fața microfonului sînt invitați 
fruntași în producție care împărtășesc ascul
tătorilor metodele lor de muncă. Pe lîngă 
popularizarea succeselor obținute de oamenii 
muncii din raionul Tecuci, prin emisiunea 
sa satirică stația combate unele manifestări 
birocratice din întreprinderi și instituții.

Datorită muncii entuziaste depuse de co
lectivul de redacție al acestei stații, aceasta 
a devenit fruntașă pe regiune.

COSTACHE IANCU

Credite acordate țărănimii 
muncitoare

In numai două luni de zile, filiala Băncii 
Agricole din orașul Tîrnăveni a acordat uni
tăților socialiste și țăranilor muncitori cre
dite importante pentru procurarea de ani
male, pentru refacerea viilor și pomilor, 
cumpărarea de unelte agricole, etc.

Gospodăriile colective din raion sînt pla
nificate pentru anul în curs cu credite în 
valoare de peste 1.500.000 lei. Parte dintre 
acestea vor fi folosite pentru ridicarea unor 
grajduri moderne, pentru dezvoltarea sec
torului zootehnic și pentru construcții de lo
cuințe.

Pe lîngă această sumă, Banca acordă 
credite colectiviștilor și pentru gospodăriile 
lor personale. Printre cei care au primit ase
menea credite se află și Martin Kloss de 
la gospodăria colectivă din comuna Șona și 
Martin Koyarth, membru al gospodăriei 
„Gh. Doja" din comuna Bălcaciu.

Intovărășiților și țăranilor individuali din 
raionul Tîrnăveni li s-au acordat în trimes
trul I peste 100.000 lei pentru a-și cumpăra 
vite și unelte agricole.

In cursul primului trimestru Filiala raio
nală a Băncii Agricole Tîrnăveni a primit 
aproape 160 de cereri pentru acordare de 
credite.

SIMION BOCHIȘ 
Pentru îmbunătățirea 
condițiilor de locuit 

întreprinderea de locuințe și localuri din 
Cîmpulung-Moldovenesc manifestă o deose
bită grijă pentru îmbunătățirea condițiilor 
de locuit ale oamenilor muncii.

In acest scop, a luat inițiativa construirii 
a încă un etaj la 4 imobile din oraș, ame- 
najîndu-se 30 de camere ce vor fi puse la 
dispoziția celor ce muncesc. Totodată a luat 
măsuri pentru efectuarea reparațiilor capi
tale la 31 de imobile, datorită cărora vor 
fi date în folosință încă 4 apartamente cu 
10 camere de locuit. Tehnicienii Vladimir 
și Paraschiva Moroșan au lucrat în această 
direcție cu multă tragere de inimă și price
pere.

Muncitorii trustului pentru exploatări și 
transporturi forestiere din Cîmpulung-Mol
dovenesc au primit recent credite în valoare 
de 80.000 lei, precum și terenuri și materiale 
necesare construcțiilor de locuințe indivi
duale. In felul acesta, Aristotel Nițescu, Pa
raschiva Danileanu și alți muncitori și func
ționari de la trust vor locui în case proprii, 
ridicate cu ajutorul statului.

ARTEMIZA IGNATESCU

Au colectat 9.390 kg. fier vechi
Colectivul secției sculărie centrală din 

uzina metalurgică „Progresul" a întreprins 
o acțiune obștească pentru colectarea fieru
lui vechi din incinta uzinei.

Prin munca voluntară depusă de colecti
vul secției s-a colectat din incinta uzinei 
cantitatea de 9390 kg. fier vechi. La această 
acțiune o mare contribuție a fost adusă de 
brigada de femei din secție, care a colectat 
peste 600 kg. fier vechi. Cu această canti
tate de fier vechi s-a venit în sprijinul oțe- 
larilor care au elaborat mai multe șarje de 
oțel.

DUMITRU ȘTEFAN

F I L M E NOI

„Misterele din Mato=Grosso“

i O scenă din film

Oamenii și locurile aflate departe de noi, 
în Africa, în America de Sud, în Oceania ori 
în alte părți ale lumii au atras de multe ori 
realizatorii de filme. Să ne amintim 
de succesele repurtate la noi în ultimul timp 
de cele două filme documentare: „Africa" 
și „Din Argentina în Mexic" și vom înțe
lege în ce măsură acest gen de filme inte
resează pe spectatorii noștri.

Producția italiană „Misterele din Mato- 
Grosso" face și ea parte dintre documenta
rele care vor airage atenția spectatorilor. 
Acțiunea filmului se desfășoară în regiunea 
a doi afluenți ai Amazonului : Araguaya și 
Xingu, în Brazilia, regiune care poartă nu
mele de Mato-Grosso.

Pentru realizarea acestui film, regizorul 
Aldo Calamara, împreună cu operatorii 
Curți și H. Cecconi au întreprins o expedi
ție în locuri unde puțini dintre acei care au 
îndrăznit să vină din alte părți ale lumii 
s-au mai întors.

Dar trista faimă a acestor locuri n-a 
ținut în loc expediția. Acolo unde grupuri 
mari de albi au pătruns cu arme vrînd să 
subjuge băștinașii, cei trei cineaști au ve
nit „înarmați" numai cu aparatele de 
proiecție.

Ei urmăreau doar să prindă cît mai multe 
aspecte ale vieții diverselor triburi. Și au 
reușit.

Pelicula surprinde momente din viața tri
burilor Caraja, Calapalos și Xavantes. in
digenii aparțin unui stadiu istoric care a 
fost de mult depășit. Tatuajele de pe corp 
și de pe față, penele și bețișoareie ce-i îm
podobesc, o dovedesc cu prisosință. Acești

Expoziții în pregătire în Capitală
Secția culturală a sfatului popular al Ca

pitalei pregătește o serie de expoziții, ce 
vor putea fi vizitate de oamenii muncii din 
Capitală în cursul acestei veri în pavilioa
nele Parcului de cultură și odihnă „I. V. 
Stalin".

In colaborare cu Ministerul Culturii se va 
organiza în luna iulie o expoziție de ta
blouri ale pictorului Luchian, iar în cola
borare cu Fondul Plastic se va organiza tot 
în luna iulie o expoziție de ceramică, în ca
drul căreia se va amenaja și un atelier de 
ceramică în funcțiune, unde vizitatorii vor 
urmări procesul de fabricație a vaselor și 
altor obiecte din ceramică.

Alte pavilioane vor adăposti o expoziție 
„Capitala în trecut și azi", reflectată în do
cumente, tipărituri, tablouri, etc.

Uniunea Compozitorilor va pune la dispo
ziția secției culturale a sfatului popular al 
Capitalei material documentar pentru o ex
poziție „George Enescu", care se va deschide 
tot în luna iulie. 

reprezentanți ai unei epoci istorice de mult 
apuse se găsesc în sudul bogatei Biazilm 
In timp ce primele secvențe ale filmului 
prezintă autostrăzile moderne și impunătorii 
zgîrîie nori ai capitalei Braziliei, Rio de Ja
neiro, spectatorul face cunoștință în conti
nuare cu oameni ce trăiesc în condițiile 
comunei primitive. Acești oameni rămași 
în stare de sălbăticie își aprind încă 
focul frecînd două bețe, și nu cunosc 
nici cele mai elementare binefaceri ale 
civilizației. Băștinașii sînt bănuitori față de 
albi. Aceasta o simt membrii expediției din 
primele momente. Trista experiență pe care 
o au indigenii i-a învățat că albul vine 
doar să omoare, să distrugă, să exploateze, 
întotdeauna băștinașii au văzut în albi pe 
dușmanii lor cei mai de temut. De data a- 
ceasta însă cadourile și mîinile dezarmate 
ale albilor care se agită prietenește către ei, 
îi fac să devină mai încrezători.

In afară de viața localnicilor, de condi
țiile lor de trai, de obiceiuri, de ritual, pe
licula înregistrează și alte aspecte deosebit 
de interesante. O faună stranie apare la 
tot pasul, iar flora luxuriantă încîntă ochiul.

Greutățile drumului și pericolele ce se 
ivesc permanent în calea operatorilor nu-i 
opresc pe Aldo Calamara și pe tovarășii săi 
să filmeze mai departe. Obiectivul cinema
tografic dezvăluie nenumărate din misterele 
regiunii Mato-Grosso și ale imenselor ei 
păduri.

După luni de zile petrecute în jungla ecua
torială, expediția se întoarce aducînd cu ea 
un documentar instructiv și pasionant.

GABRIELA BUCUR

In preajma zilei de 23 August, cetățețji! 
Capitalei vor putea vizita o expoziție avînd 
ca subiect realizările sfatului popular al 
Capitalei în cursul primului nostru cincinal.

In localpl Muzeului de Științe Experimen
tale din b-dul Ana Ipătescu nr. 21 se va 
deschide în luna august o expoziție numis
matică permanentă. In cadrul acestei expo
ziții, organizată cu sprijinul Băncii de 
Stat a R.P.R. și al cabinetului numismatic 
al Academiei R.P.R., vor fi prezentate unelte 
de extracție a minereului aurifer de pe teri
toriul patriei, noastre din cele mai vechi tim
puri și pînă astăzi.

Pe lîngă pregătirile pentru organizarea a- 
cestor expoziții, secția culturală a sfatului 
popular al Capitalei, în colaborare cu Mi
nisterul Sănătății, continuă lucrările în ve
derea deschiderii Casei memoriale prof. dr. 
Babeș și extinderii Muzeului prof. dr. G. 
Marinescu, din str, Iulius Fucik nr. 27, unde 
se reconstituie biblioteca și laboratorul sa
vantului. (Agerpres)

------------------------ IN ajutorul cadrelor din economie------------------------

înfăptuirea progresului tehnic — 
o importantă sarcină de stat

Una din principalele căi ale creșterii pro
ductivității muncii este înfăptuirea în. toate 
ramurile economiei naționale a sarcinilor 
progresului tehnic. Industria noastră trebuie 
să-și îmbunătățească mereu baza materială 
și metodele de producție, ținînd pasul cu 
progresele rapide ale tehnicii.

La baza progresului tehnic stă dezvol
tarea puternică a industriei grele și în pri
mul rînd a industriei construcției de mașini, 
care asigură reconstrucția tehnică a tuturor 
ramurilor economiei naționale, așezarea lor 
pe o bază tehnică nouă, modernă.

Care sînt principalele direcții ale progre
sului tehnic în industrie ? In primul rînd 
trebuie vorbit despre mecanizarea muncilor 
grele și cu mare volum de muncă.

Mecanizarea înseamnă înlocuirea efortu
lui fizic prin acțiunea unor sisteme tehnice 
(mașini, aparate, mecanisme) lăsînd omu
lui sarcina de a manevra, comanda și între
ține sistemul tehnic respectiv.

In țara noastră s-au obținut rezultate în
semnate în ceea ce privește mecanizarea 
muncilor grele și cu mare volum de muncă. 
In industria carboniferă nivelul de mecani
zare a lucrărilor de tăiere în abataj a cres
cut în anul acesta la peste 97 la sută, iar 
al transportului în abataj la peste 75 la 
sută. In siderurgie a fost realizată meca
nizarea încărcării cuptoarelor S.M., turna
rea mecanizată a fontei. In sectorul minier 
s-au mecanizat transporturile subterane și 
la suprafață în proporție de circa 90 la sută 
la minele feroase.

Pentru a realiza însă avantajele tehnico- 
economice ale mecanizării nu este însă su
ficientă creșterea mijloacelor de mecani
zare. Este necesară, odată cu aceaata șl fo

losirea deplină, cu maximum de eficacitate, 
a acestor mijloace. In legătură cu aceasta 
trebuie amintită situația nesatisfăcătoare 
din industria carboniferă unde, în cursul 
anului trecut, numai jumătate din numă
rul havezelor era în funcțiune și aceasta 
doar 90 de Zile pe an.

In anii planului cincinal baza materială 
tehnică a industriei construcțiilor a crescut 
în proporții însemnate. Valoarea parcului 
de mașini de construcții a crescut din 1948 
pînă în 1954 de peste o sută de ori. Dacă 
luăm ca bază anul 1948, mecanizarea glo
bală a lucrărilor a sporit de 13 ori, indi
cele global de mecanizare atingînd 38 la 
sută. Trebuie să arătăm însă că această 
bază tehnică este folosită uneori în mod 
necorespunzător, mijloacele de mecanizare 
fiind prost deservite și nereparate la timp.

Sarcina constă în a urmări mai departe 
mecanizarea complexă a proceselor de pro
ducție, în a folosi pe deplin mijloacele de 
mecanizare.

O mare atenție trebuie să se acorde așa 
numitei mici mecanizări. Atica mecanizare 
cuprinde diferitele măsuri care ușurează 
munca, înlocuiesc efortul fizic prin acțiunea 
mijloacelor mecanice, cu ajutorul unor dis
pozitive simple, prin perfecționarea uneltelor 
și a procesului tehnologic. Practica confirmă 
înalta eficacitate tehnico-economică a micii 
mecanizări. La uzinele „Gh. Dimitrov" Arad 
realizarea unui dispozitiv de așchiere în 
două sensuri la raboteză a dus la o creștere 
a productivității muncii la această operație 
cu peste 70 la sută.

Datorită faptului că mica mecanizare 
poate fi realizată fără mari cheltuieli și 
de multe ori numai prin resursele proprii 

ale întreprinderilor, ea trebuie înfăptuită 
cu perseverență în toate unitățile unde este 
necesară și posibilă.

Stadiul cel mai înalt al mecanizării este 
automatizarea, care înlătură cu totul munca 
fizică, rezervînd muncitorului numai rolul 
de supraveghere și control al proceselor 
automatizate. Automatizarea ridică produc
tivitatea muncii de cîteva ori, reducînd con
siderabil prețul de cost al producției. Astfel, 
la uzina automată de pistoane de automobil 
care funcționează în Uniunea Sovietică, 
productivitatea muncii a crescut de 9 ori, 
iar prețul de cost al pistonului a scăzut la 
o treime. In țara noastră există, în diferite 
ramuri, începuturi promițătoare de automa
tizare. Astfel de pildă la furnalul nr. 6 al 
Combinatului Siderurgic, sînt complet auto
matizate operațiile de încărcare a minereu
lui și cocsului precum și de preîncălzire a 
aerului, ceea ce a mărit producția furnalu
lui. De asemenea se aplică cu succes su
dura automată și semiautomată în construc
ția navelor fluviale.

Pentru a obține noi succese în dezvoltarea 
automatizării, sarcini importante revin oa
menilor de știință care trebuie să orienteze 
în această direcție creația științifică, pre
cum și proiectanților din industria construc
țiilor de mașini, care, sprijinindu-se pe rea
lizările cele mai noi ale tehnicii sovietice, 
trebuie să elaboreze proiecte care să per
mită automatizarea progresivă a proceselor 
de producție.

O direcție însemnată a progresului tehnic 
o constituie electrificarea producției industri
ale. Electricitatea este baza tehnică a marii 
producții moderne. In procesele de producție 
industrială electrificarea presupune înlocu

irea motorului central cu mecanism de 
transmisie prin acționarea electrică indivi
duală a mașinilor și prin folosirea unor 
motoare electrice care fac parte din însăși 
construcția mașinii de lucru. Electrificarea 
înseamnă în al doilea rînd folosirea electri
cității nu numai ca sursă de energie, ci di
rect, nemijlocit în procesele tehnologice. In 
această privință au o mare eficacitate din 
punctul de vedere al accelerării proceselor 
de producție, a| ridicării calității producției 
și al reducerii prețului de cost, asemenea 
procedee cum ar fi topirea electrotermică a 
oțelului, a aliajelor de fier și alte metale, 
obținerea prin electroliză a metalelor nefe
roase, încălzirea electrică, călirea prin cu- 
renți de înaltă frecvență. In țara noastră 
s-au făcut unele începuturi, încununate cu 
succes, de electrificare a proceselor de pro
ducție. Astfel de pildă, la uzinele „Ernst 
Thâlmann" în urma aplicării călirii prin 
curenți de înaltă frecvență, structura super
ficială a pieselor de tractor călite este mai 
fină și mai uniformă, duritatea lor este mai 
mare. In urma aplicării călirii prin curenți 
de înaltă frecvență, productivitatea muncii 
a crescut cu 575 la sută, iar prețul de cost 
al operației de călire a fost redus cu 80 la 
sută.

Una dintre direcțiile importante ale pro
gresului tehnic și ale folosirii depline a teh
nicii o constituie perfecționarea neîntreruptă 
a tehnologiei. Practica industriei noastre 
arată în mod convingător marea eficacitate 
tehnico-economică a aplicării procedeelor teh
nologice moderne, care intensifică mult pro
cesele de producție, micșorează considerabil 
volumul de muncă necesar pentru fabrica
rea produselor, ridicînd cu mult productivi
tatea muncii. Astfel de pildă, aplicarea turnă
rii în cochile a permis uzinelor „Semănătoa
rea" să ridice productivitatea muncii în sec
ția de turnătorie de trei ori. La întreprin
derea „Matyas Rakosi" înlocuirea turnării 
cuzineților în forme de pămînt prin turna
rea centrifugală a avut drept rezultat creș
terea productivității muncii cu 200 la sută 
și reducerea rebuturilor de, la 10 la sută la 
2 ia sută.

Perfecționarea tehnologiei trebuie obținută 
atît prin introducerea unor schimbări radi
cale în tehnologie, ca urmare a unor însem
nate descoperiri științifice, cît și prin rațio
nalizarea procesului tehnologic existent, prin 
introducerea metodelor rapide și a regimu

rilor mai productive de funcționare a uti
lajului, prin folosirea unor instrumente și 
dispozitive mai productive. Trebuie să ară
tăm că aplicarea procedeelor tehnologice 
înaintate cum ar fi : forajul rapid, turna
rea de precizie, forjarea în matrițe, așchie- 
rea rapidă a metalelor, au început să fie 
aplicate de un număr tot mai mare de 
muncitori. Cu toate acestea, proporția mun
citorilor care aplică procedeele tehnologice 
înaintate este încă relativ redusă. Astfel de 
pildă, la întreprinderea „Menajul" din Cluj, 
doar 14 la sută din muncitori aplică proce
deele tehnologice noi, iar la uzinele „7 No
iembrie" din Craiova, doar 25 la sută.

Trebuie să se obțină aplicarea pe scară de 
masă a procedeelor tehnologice înaintate, 
deoarece realizările individuale răsunătoare 
ale unor muncitori sau grupuri de muncitori 
păstrează doar un caracter demonstrativ și 
nu influențează în mod hotărîtor creșterea 
productivității muncii pe ansamblul între
prinderilor și ramurilor industriale. Dacă 
proporția muncitorilor care aplică regimurile 
rapide și intensive de așchiere ar crește 
numai la jumătate din numărul lor total și 
dacă acești muncitori ar aplica aceste me
tode chiar numai la jumătate- din lucrările 
executate, productivitatea muncii crește, pe 
ansamblul secțiilor mecanice din întreprin
derile constructoare de mașini, cu peste 
20 la sută. Aceasta ar echivala cu o pro
ducție suplimentară de sute de tractoare, 
vagoane de marfă, strunguri și altele.

Înfăptuirea progresului tehnic în toate ra
murile și în toate întreprinderile nu vine 
de la sine. Ea cere piunca încordată și orga
nizată a unui mare număr de cadre din eco
nomie.

In primul rînd este necesară ridicarea la 
un nivel mai înalt a muncii de cercetare 
științifică, care trebuie mai mult legată de 
condițiile concrete ale industriei noastre. In 
țara noastră mai există destule Institute de 
cercetări care studiază pe un front larg di
ferite probleme după care rezultatele cerce
tărilor rămîn închise în dosare, fără a fi 
aplicate în practică. O astfel de situație 
s-a petrecut la Institutul ICEPROM unde, 
după ce timp de multe luni s-a studiat pro 
blema valorificării minereurilor de fier să
race (ancherite), cercetările au rămas fără 
de urmări în procesul de producție.

înfăptuirea sarcinilor progresului tehnic 
impune îmbunătățirea muncii serviciilor teh

nice (tehonologului șef) din întreprinderi. 
Pentru planurile tehnice există capitole spe
ciale privind asimilarea de produse noi, per
fecționarea proceselor tehnologice etc. Tre
buie urmărite cu mai multă fermitate pre
vederile planurilor tehnice ale întreprinde
rilor care au același-caracter de sarcină de 
stat obligatorie ca și planurile de producție.

O mare atenție trebuie să se acorde a- 
tragerii masei largi a muncitorilor, tehni
cienilor și inginerilor la lupta pentru pro
gresul tehnic. In acest scop trebuie lichi
date manifestările de formalism și birocra
tism care există în munca unor cercuri ASIT 
din întreprinderi. Cabinetele tehnice tre
buie să devină un adevărat focar al expe
rienței celei mai noi în tehnica și tehnologia 
producției.

O problemă de cea mai mare însemnătate 
este aceea a valorificării operative a roa
delor cercetărilor și experienței în realiza
rea progresului tehnic al Uniunii Sovietice 
și a țărilor de democrație populară. In a- 
ceastă privință o mare valoare o are activi
tatea depusă de Institutul de Documentare 
Tehnică care traduce și multiplică cele mai 
noi lucrări tehnice din literatura de specia
litate. Acest tezaur documentar este adeseori 
prost folosit. In multe întreprinderi lucrări 
valoroase zac prăfuite prin bibliotecile în
treprinderilor, necercetate de nimeni. Ade
seori oamenii din întreprinderi se ostenesc 
să rezolve probleme tehnice care de mult 
au găsit soluționare și se găsesc prezentate 
în literatura de specialitate. In vederea reali
zării progresului tehnic, a însușirii celor mai 
noi cuceriri ale tehnicii trebuie îmbunătățită 
activitatea de documentare tehnică în între
prinderi, propaganda industrială ■ de . masă.

In realizarea progresului tehnic are o 
deosebită importanță mișcarea inovatorilor 
și raționalizatorilor în producție. Stimularea 
ei multilaterală constituie o sarcină de sea
mă a conducerii întreprinderilor și organe
lor sindicale.

Lupta pentru progresul multilateral al 
tehnicii trebuie să devină cauza proprie a 
colectivelor întreprinderilor noastre. Pe acea
stă bază vor putea fi obținute noi succese 
în creșterea productivității muncii și redu
cerea prețului de cost, în îmbunătățirea 
principalilor indici ai activității economica

H. D. STERIAN
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Deschiderea Adunării Mondiale a Păcii de la Helsinki
HELSINKI 22 (Agerpres). — Trimisul 

•special Agerpres transmite : Ora deschiderii 
Adunării Mondiale a Păcii se apropie. In 
jurul sălii „Messuhalli" drapelele a 90 de 
țări ale căror popoare și-au trimis reprezen
tanții la Helsinki flutură în bătaia vîntului 
nordic.

Grupurile ce se îndreaptă spre ușile clă
dirii sint tot mai numeroase, tot mai com
pacte. Se înfiripă discuții, se fac cunoștințe, 
se evocă în grabă amintiri de la alte intîl- 
niri consacrate aceluiași țel — pacea. Uria
șa sală își primește oaspeții într-un decor 
impresionant prin simplitatea lui. Culorile 
vii ale drapelelor, înșiruite lateral, sublinia
ză măreția evenimentului. In spatele tri
bunei un pin uriaș, simbol al tinereții și 
vieții în tradițiile țărilor scandinave, domi
nă sala. Delegații își caută grăbiți locurile. 
Se aud rostindu-se nume cunoscute. Se aud 
nume care nu s-au aflat niciodată alături 
pînă acum. Parlamentari, conducători de 
partide politice, scriitori, artiști, oameni de 
știință, reprezentanți ai cercurilor de afa
ceri, conducători ai organizațiilor muncito
rești sau țărănești, reprezentanți ai cleru
lui, comuniști, socialiști, liberali, catolici, 
conservatori, se află astăzi în această sală, 
în aceleași bănci, pentru a-și exprima liber 
părerile în aceeași problemă. Se află aici 
oameni care iubesc pacea, care doresc să 
îndepărteze neliniștea popoarelor pentru vi
itorul lor. Nu toți sint atrași de mișcarea 
partizanilor păcii. Sînt mulți care aspiră de 
asemenea la pace, dar preferă să rămînă 
în afara acestei mișcări.

Nici laburiștii englezi, care sînt împotriva 
războiului atomic, nici social-democrații ger
mani care condamnă militarismul german, 
nici reprezentanții bisericii luterane, care 
resping ideea urei, nu fac parte din mișcarea 
partizanilor păcii. Totuși, revendicările lor, 
aspirațiile lor sînt apropiate de cele ale par- 
ticipanților la această mișcare. Cu toții sint 
conștienți că pentru înlăturarea amenințării 
unui război atomic, pentru asigurarea securi- I 
tății și colaborării între națiuni, pentru in- | 
dependența țărilor lor și menținerea păcii j 
există un singur mijloc: unirea eforturilor i 
tuturor celor care doresc coexistența pașni
că a statelor, încetarea „politicii de pe pozi
ții de forță" și a ceea ce se numește „răz
boiul rece".

Iată pentru ce se află aici oameni atît de Ș 
feluriți, iată peniru ce este atît de repre
zentativă această adunare.

Numeroși reprezentanți ai agențiilor de 
presă, ziarelor, societăților de radiodifu
ziune, au fost invitați să participe la adu
nare. Sînt mulți și după cît se pare ani
mați de sentimente diferite în ce privește 
țelurile acestei adunări de pace. Cei mai 
mulți sînt hotărîți să-și închine activitatea 
adevărului. Ei au venit aici peniru a ajuta 
popoarelor să cunoască mai bine adevărul. 
Alții au venit să-1 descopere. Ei sînt cinstiți ! 
în intențiile lor. Există însă o a treia ca
tegorie, jalnic de minoritară, a acelor care 
au venit pentru a nega speranța, pentru a 
trăda adevărul. Glasul lor trădează o gravă 
anemie morală, „subtilitățile" lor ieftine nu

Criza de guv
ROMA 22 (Agerpres). — La 22 iunie, gu

vernul italian in frunte cu primul ministru 
Mario Scelba, a demisionat.

Demisia guvernului Scelba, care a condus 
Italia timp de 16 luni, ilustrează falimentul 
politicii antidemocratice ă acestui guvern.

Potrivit relatărilor agenției France Preșse, 
Giovanni Gronchi, președintele Republicii 
Italiene a cerut lui Scelba să gireze mai de
parte problemele curente, pînă la formarea

Prezentarea filmului iugoslav „Kekec“
Miercuri seara, ambasada Republicii 

Populare Federative Iugoslavia a organizat 
în grădina „Filimon Sîrbu" o seară de ci
nema.

A fost prezentat cu acest prilej filmul 
iugoslav „Kekec". Această producție a cine
matografiei iugoslave a obținut premiul 1 la 
festivalul din 1952 de la Veneția, în dome
niul filmelor pentru copii.

La realizarea filmului au luat parte în a- 
fară de actori, elevii școlilor elementare din 
Ljubljana.

Un tren suplimentar pe linia București —Constanța— 
Vasiie Boaită

Direcția turismului de masă din cadrul 
C C.S., anunță că s-au reluat excursiile de 
sfîrșit de săptămînă în stațiunile de pe lito
ralul mării, Constanța, Vasiie Roaită, Efo
rie. Peniru transportul în aceste stațiuni,

SPORT
Campionatele europene de volei

Ieri a fost cea mai agitată zi din cadrul 
campionatelor europene de volei. Țoale cele 
20 de echipe participante au susținut îniîl
niri, mult disputate, spectaculoase și de un 
ridicat nivel tehnic și tactic. Nu au lipsit 
nicj rezultatele surpriză care au făcut ca 
lupta pentru un loc cîi mai bun în clasa
ment să devină foarte pasionantă. Ieri s-au 
disputat 10 îniîlniri în cadrul celor trei 
turnee (final ia masculin și feminin și cel 
pentru locurile 9—14) terminate cu urmă
toarele rezuliate :

Turneul final al echipelor feminine. Cel 
mai pasionant și disputat meci a fost cel 
dintre echipele feminine ale R. P. Polone și 
R. P. Romîne terminat cu victoria primei 
echipe la scorul de 3—2 (9—15, 15—5, 
15—13, 15—17, 15—11). Voleibalistele noas- 

,tre au jucat mai bine ca de obicei, dar emo
tivitatea le-a jucat și de data aceasta feste 
tocmai în momentele grele ale jocului.

Foarte interesant prin prizma evoluției 
scorului a fost meciul dintre echipeie R. 
Cehoslovace și R. P. Bulgaria, gîștigat după 
o luptă dîrză cu scorul de 3—2 (15—5, 
7—15, 15—10, 15—17,. 15—7) de echipa R. 
Cehoslovace.

In celalalt meci al etapei, echipa feminină 
a U.R.S.S. a dispus cu ușurință de cea a 
R. P. Ungare cu scorul de 3—0 (15—8, 
15-11, 15-3).

După patru etape, clasamentul este urmă
torul: 1. R. Cehoslovacă 4 puncte; 2. 
U.R.S.S. 3 puncte ; 3. R. P. Polonă 3 puncte; 
4. R. P. Romînă 2 puncte; 5. R. P. Bulga
ria 0 puncte; 6. R. P. Ungară 0 puncte.

Turneul final al echipelor masculine. 
R. P. Polonă a reușit una din cele mai fru
moase performanțe întrecînd R. P. Ungară 
cu scorul de 3—1 (15—12, 13—15, 15—10, 
15—9).

R. Cehoslovacă a învins cu ușurință 
Franța cu scorul de 3—0 (15—13, 15—8, 
15—10) deși au jucat cu formația a doua a 
echipei.

reușesc să convingă pe nimeni. Prin con
trast, prezența lor aici nu face decît să re-, 
liefeze si mai puternic forța celor care re
prezintă adevărata voință a sutelor de mi
lioane de oameni.

In sala „Messuhalli" animația crește mereu.
Este ora 16,45. In sala „Messuhalli" din 

Helsinki s-a deschis Adunarea Mondială a 
Păcii. Deasupra mesei prezidiului pe fond 
albastru strălucește o inscripție cu litere de 
aur in limba franceză : „Adunarea Mondială 
a Păcii. Helsinki 1955".

In sala de ședințe s-au adunat aproxima
tiv 2.000 de delegați din 90 de țări, care 
doresc să facă un schimb de păreri în pro
blemele importante ale situației internațio
nale și să elaboreze în comun propuneri care 
ar putea contribui la rezolvarea lor pașnică.

Jean Laffite, secretar generai al Consiliu
lui Mondial al Păcii prezintă propunerea cu 
privire la componența prezidiului adunării. 
Totodată el arată că lista candidaților a fost 
întocmită astfel îneît toate forțele iubitoare 
de pace să-și aibă reprezentanți în prezidiu. 
Tuturor organizațiilor și delegațiilor, a spus 
el, li s-a propus să-și desemneze candidați 
pentru prezidiu. Jean Laffite a adăugat că 
pentru prezidiu au fost desemnați nu numai 
delegați la adunare, ci și din rîndurile ob
servatorilor și al oaspeților.

Jean Laffite dă apoi citire listei candidați
lor pentru prezidiu care urmează să fie alcă
tuit din 150 de persoane. Propunerea lui este 
adoptată în unanimitate în aplauzele furtu
noase ale asistenței. Jean Laffite propune să 
fie ales ca președinte al ședinței din 22 iu
nie a adunării profesorul Joliot Curie, pre
ședintele Consiliului Mondial al Păcii. Pro
punerea lui este primită cu un torent de 
aplauze.

Președintele și membrii prezidiului iau loc 
la masă. Din prezidiu fac parte activiști de 
seamă ai Consiliului Mondial al Păcii — 
inițiatori ai acestei largi îniîlniri a repre
zentanților forțeior iubitoare de pace, oameni 
de știință .și cultură, reprezentanți ai orga
nizațiilor obștești care au dorit să ia parte 
ia lucrările adunării. Guvernul finlandez 
este reprezentat la această adunare de Tuune 
Levo-Larsson, cel de la doilea ministru pen
tru problemele sociale.

Joliot Curie declară deschisă Adunarea 
Mondială a Păcii. El dă cuvîntul lui Meltti, 
guvernator al provinciei Helsinki, membru 
al Consiliului Mondial al Păcii. In numele 
partizanilor păcii din Finlanda el adresează 
adunării un cuvînt de salut.

După cuvîntarea lui V. Meltti s-a dat citire 
mesajelor adresate Adunării Mondiale a 
Păcii de către regina Elisabeta a Belgiei, 
d-na Rameșvari Nenru. cunoscuta activistă 
pe tărîm social din India, membră a parti
dului congresul național, generalul Carde
nas, fost președinte al Mexicului și Edouard 
Herriot, președinte de onoare al Adunării 
Naționale franceze.

In mesajul adresat Adunării Mondiale a 
Păcii regina Elisabeta spune: „Astăzi nu 
ajunge să vorbim numai despre atașamen
tul la cauza păcii, ea trebuie să fie apărată

ern din Italia
noului guvern. La 23 iunie vor începe consul
tările în vederea formării noului guvern.

Cercurile politice americane nu au întîr- 
ziat să-și manifeste neliniștea față de criza 
de guvern din Italia.

Corespondentul din Roma al agenției Uni
ted Press transmite că Mario Scelba și gu
vernul lui de orientare occidentală și-au dat 
demisia, antrenînd Italia într-o criză gravă.

Au asistat: M. Macavei, M. Roșianu, 
Liuba Chișinevschi, Traian Săvulescu, N. 
Cioroiu, V. Dumitrescu, N. Belu, Boris Ca- 
ragea, Marieta Sadova, Petru Dumitriu, Eu
gen Jebeleanu, numeroși oameni ai culturii 
și artei, reprezentanți ai presei.

Au asistat Nicola Vujanovici, ambasado
rul R. P. F. Iugoslavia și alți membri ai 
Ambasadei.

Filmul s-a bucurat de un deosebit succes.

turiștii amatori au la dispoziție un tren su
plimentar care va fi pus în circulație sîm- 
bătă 3 iulie cu ora de plecare din București- 
Nord 23,51. Trenul se va înapoia duminică 
seara la orele 22,20. 

Meciul dintre echipele R. P. F. Iugoslavia 
și U.R.S.S. a dat loc la o luptă dirză in 
care ambele echipe au depus maximum de 
efort pentru a realiza un bun spectacol vo- 
leibalistic. După o dispută care a durat 
mai mult de două ore, victoria a revenit 
echipei iugoslave cu scorul de 3—1 (15—11, 
15—10, 15—17, 18-16).

Meciul zilei a fost ieri cel dintre echipele 
masculine aie R. P. Romine și R. P. Bul
garia. A fost un spectacol voleibaiistic de 
înaltă clasă, la care în primul rînd a. con
tribuit echipa noastră. Intr-o vervă de joc 
excepțională, aplicînd cu succes scheme 
tactice variate și făcînd uz de toate cunoș
tințele lor tehnice, voleibaliștii noștri au 
obținut un binemeritat și de răsunet suc
ces.

Echipa R P. Bulgaria, surprinsă de a- 
tacurile permanente ale echipei noastre, nu 
și-a mai putut desfășura jocul ei, trebuind 
astfel să plece steagul, pentru prima oară 
în acest turneu final Rezultatul meciului : 
3—1 (11—15, 15—.6, Î5—11, 15—10) peniru 
echipa R. P. Romîne.

In urma acestor rezultate, clasamentul în 
turneul final al echipelor masculine este ur
mătorul: 1. R. Cehoslovacă 3 puncte; 2. 
R. P. Romînă 3 puncte; 3. U.R.S.S. 3 punc
te ; 4. R. P. Bulgaria 3 puncte; 5. R. P. F. 
Iugoslavia 2 puncte; 6 R. P .Ungară 1 
punct; 7. R. P. Polonă 1 punct; 8. Franța 
0 puncte.

Turneul pentru locurile 9—14. Prin jocuri
le disputate ieri în acest turneu s-au adus 
oarecari clarificări în clasament. Iată rezul
tatele tehnice : R. P. Albania—Austria 
3—0; Italia—Belgia 3—0; Finlanda—Egipt 
3—0.

Astăzi e zi de repaus, întrecerile conti- 
nuînd în cursul zilei de mîine.

STAN VLAD

în mod concret, trebuie înmulțite tot felul 
de inițiative, de felul convocării adunării dvs. 
Iată de ce îmi exprim urarea ca Adunarea 
Mondială a Păcii care urmează să aibă loc 
la Helsinki să traducă în viață scopurile pe 
care și le-a propus și astfel să contribuie 
la stabilirea înțelegerii și păcii între po
poare — condiție principală pentru înflori
rea culturii și progres".

In mesajul adresat delegaților la Adunarea 
Mondială a Păcii, președintele de onoare al 
Adunării Naționale franceze, Edouard Her
riot spune, printre altele :

„Dragi prieteni, dacă vîrsta și starea să
nătății mele nu m-ar fi împiedicat, aș fi în 
momentul de față împreună cu voi și 
mi-aș alătura glasul ia glasul acelora care 
se ridică din nou împotriva barbariei lipsite 
de sens a războiului. Intrucît sînt nevoit să 
rămîn departe de voi, vreau cel puțin să 
vă mulțumesc pentru premiul pe care mi 
l-ați decernat.

Trebuie să luptăm neîncetat împotriva 
groaznicului război termo-nuclear. Conștiin
ța popoarelor trebuie să izbăvească pe aiîția 
oameni cu nimic vinovați de nenorocirile 
acestui război care amenință încă. Primiți 
dar sprijinul meu, dragi prieteni, sprijinul u- 
nui bătrîn de 83 de ani care nu mai are mult 
de trăit. Cu toate forțele care i-au mai ră
mas, el vă conjură să vă uniți și - mai pu
ternic pentru a zdrobi monstruozitatea mîr- 
șavă, pentru a asigura dreptul fiecărui po
por la viață liniștită și în special pentru 
a apăra femeile și copiii și peniru a traduce 
în viață cele mai minunate cuvinte care au 
fost spuse vreodată omenirii : pace pe pă- 
mîni oamenilor de bună credință".

După aceia, președintele Consiliului Mon
dial al Păcii, cunoscutul om de știință fran
cez, prof. Frederic Joliot-Curie, a rostit o 
amplă cuvîntare.

Mulțumind participanților la adunare pen
tru că au răspuns inițiativei convocării ma- 
rei Adunări Alondiale, diferitelor personali
tăți și organizații care au sprijinit Aduna
rea Mondială, precum și guvernului finlan
dez pentru ospitalitatea acordată, Joliot 
Curie trece în revistă succesele obținute pe 
calea păcii de popoare, în cadrul general al 
numeroaselor și importantelor evenimente 
internaționale care s-au petrecut în ultimul 
timp.

Joliot Curie a exprimat speranța că con
ferința în patru care se va deschide în cu- 
rînd la Geneva va ști să răspundă dorinței 
de pace exprimată cu atîta hotărîre de po
poare.

In încheiere Joliot Curie a spus: Sîntem 
conștienți de greutățile sarcinei pe care o 
întreprindem împreună astăzi, ne dăm sea
ma cu toții cît de mare este răspunderea și 
nu vom dezamăgi ne cei care' au dovedit 
încredere în noi. Noi vom ști să găsim solu
țiile care ne unesc și care vor da mîine o- 
piniei publice forța pentru a depăși obstaco
lele și a impune căile păcii.

Ședința plenară a Adunării Mondiale a 
Păcii va fi reluată în dimineața zilei de 23 
iunie la orele 9,30.

Eșecul suferit de Mc Carthy 
în senatul american

WASHINGTON 22 (Agerpres). — Comi
sia pentru relațiile extarne a senatului ame
rican a respins rezoluția senatorului Mc 
Carthy care cere că la viitoarea conferință de 
la Geneva a conducătorilor celor patru mari 
puteri, președintele Eisenhower .să pună în 
discuție așa-zjsa chestiune, a țărilor răsări
tene.

Vorbind împotriva rezoluției, senatorul 
W. Bartley a declarat că aprobarea ei „ar 
lega de mîini pe președintele Eisenhower" 
și l-ar „discredita" înaintea conferinței de 
la Geneva.

De asemenea, Edgar Hoover, subsecretar 
ad-interim, a declarat că adoptarea rezolu
ției lui Mc Carthy „riscă să fie interpretată 
in sensul că Statele Unite impun condiții 
prealabile discuțiilor importante și delicate 
dintre cei patru mari".

In cîteva rînduri
• Biroul central englez de informații re

latează că ministrul de stat pentru Afacerile 
Externe, Nutting, a dat in scris următorul 
răspuns la o interpelare parlamentară: „Gu
vernul englez speră că, așa cum s-a pro
iectat, se vor organiza consultări în legă
tură cu alegerile generale in Vietnam potri
vit acordului de la Geneva. Realizarea acor
dului cu privire la data, locul și forma e- 
xactă a acestor consultări depinde de auto
ritățile celor două zone. Noi sîntem firește 
gata să le ajutăm prin orice mijloace po
sibile". (TASS).

• După cum s-a mai relatat, la 18 iunie, 
primul ministru al Pakistanului, Mohammed 
Aii, care se află in drum spre Dacca, a de
clarat reprezentanților presei în timpul es
calei avionului său pe aeroportul din Calcutta 
că este de părere ca Statele Unite și R. P. 
Chineză să ducă tratative la nivelul miniș
trilor Afacerilor Externe pentru a soluționa 
încordarea în regiunea Taivanului și a lua 
în general măsuri pentru slăbirea încordării 
internaționale. întrebat care sînt motivele 
încordării In regiunea Taivanului șl în ce 
s-ar putea remedia această situație, primul 
ministru al Pakistanului a subliniat că ocu
parea de către R. P. Chineză a locului ce i 
se cuvine de drept în Organizația Națiunilor 
Unite, evacuarea insulelor din apropierea li-' 
ioralului Chinei de către gomindanișți și re
tragerea flotei u 7-a americane din sirîmtoa- 
reu Taivanului, ar contribui la slăbirea în
cordării. (China Nouă).

• In ultimul timp presa opoziției din Indo
nezia difuzează zvonur: despre posibilitatea 
unei remanieri a cabinetului Sastroamidjojo. 
La 21 iunie s-au dat pub'icității declarațiile 
primului ministru Sastroamidjojo și vicepre
ședintelui Consiliului de Miniștri, Arifin, 
care dezmint zvonurile cu privire la remani
erea sau înlocuirea cabinetului. In declarație 
se subliniază că cabinetul se ocupă în pre
zent în mod intens de problema ținerii ale
gerilor generale la termenele fixate. Demi
sia cabinetului ar aduce numai prejudicii in- 
t reselor țării. (TASS)

• La 21 iunie la Tribunalul Suprem al 
R. D. Germane a început procesul unor a- 
genți ai organizației de spionaj vest-berli- 
neze „Grupul de luptă împotriva neome
niei". Acuzații au pregătit pe teritoriul Re
publicii Democrate Germane acte teroriste și 
diversioniste, au cules informații cu caracter 
economic, politic și militar. (A.D.N.).

• La 21 iunie au început în Pakistan ale
gerile pentru noua Adunare constituantă a 
Pakistanului, care urmează să adopte o con
stituție in decurs de două luni, precum și să 
îndeplinească funcția de parlament provizo
riu al Pakistanului. (TASS).

• Buletinul de știri al Casei Albe a anun
țat că în ziua de 22 iunie a.c. Robert Ste
vens, ministrul Armatei al S.U.A., a demi
sionat. In locul său a fost numit Wilber 
Brucker. (Agerpres).

Semnarea declarației comune a președintelui Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., fi. Â. Bulganin și a primului ministru 

al Indiei, Jawaharlal Mru
MOSCOVA 22 (Agerpres). — TASS ( 

transmite : La 22 iunie, în marele palat ai 
Kremlinului a avut ioc într-o atmosferă de | 
cordialitate și prietenie semnarea declarației | 
comune a președintelui Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S., N. A. Bulganin și a pri
mului ministru al Indiei, Jawaharlal Ne
hru.

Ora 20,15 minute. Președintele Consiliu
lui de Miniștri al UlR.S.S., N. A. Bulganin 
și primul ministru al Republicii India, Ja
waharlal Nehru, se apropie de masa pe care 
se află textele declarației comune în limbile 
rusă și engleză, pentru a semna această de
clarație.

Declarația comună a fost semnată de 
N. A. Bulganin și Jawaharlal Nehru.

Președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S., N. A. Bulganin și primul ministru

Conferința de presă de la Moscova
Răspunsurile lui Jawaharlal Nehru la întrebările ziariștilor sovietici și străini

MOSCOVA 21 (Agerpres). — TASS trans
mite : Inapoindu-se la 21 iunie la Moscova 
după o călătorie îndelungată prin Uniunea 
Sovietică, primul ministru al Republicii India, 
Jawaharlal Nehru, a luat cuvîntul la o con
ferință de presă la care au participat repre
zentanți ai presei sovietice și indiene, pre
cum și ziarișiii străini aflați în U.R.S.S.

Participanții la conferința de presă au în- 
tîmpinat cu aplauze apariția lui Jawaharlal 
Nehru. Primul ministru al Republicii India 
a spus că nu are de făcut nici o declarație 
specială și i-a rugat pe reprezentanții pre
sei sovietice și străine să-i pună întrebări.

Lui Jawaharlal Nehru i-au fost puse nu
meroase întrebări privind impresiile sale des
pre călătoria prin Uniunea Sovietică, despre 
întărirea relațiilor sovieio-indiene, despre 
lupta pentru pace și întărirea prieteniei între, 
popoare.

întrebat de corespondentul ziarului 
„PRAVDA" asupra măsurilor care ar trebui 
întreprinse pentru ca popoarele Indiei și 
Uniunii Sovietice să se cunoască și mai bine 
unul pe celălalt și pentru ca prietenia dintre 
popoarele Uniunii Sovietice și Indiei să fie 
și mai strînsă, și asupra impresiei pe care 
au produs-o asupra sa uzinele sovietice din 
Rustavi, Magnitogorsk, Sverdlovsk și Lenin
grad, dl. J. Nehru a răspuns :

In legătură cu măsurile care trebuie luate 
pentru ca popoarele Indiei și Uniunii Sovie
tice să se cunoască mai curînd unul pe ce
lălalt trebuie luate măsuri obișnuite, măsuri 
de perfectare a legăturilor economice, comer
ciale și culturale.

Mă întrebați ce impresie mi-au produs uzi
nele ? Foarte mare. Deși nu sînt expert, îmi 
dau seama însă că uzinele au fost construite 
de curind și ele sînt o dovadă a marilor suc
cese obținute de poporul sovietic.

întrebat de un corespondent al agenției 
TASS în legătură cu impresia ce i-au pro
dus-o domnului Nehru schimbările survenite 
în Țara Sovietică de la prima vizită pe care 
a făcut-o în Uniunea Sovietică, dl. J. Nehru 
a răspuns :

Am fost în Uniunea Sovietică acum 28 de 
ani. Am petrecut atunci patru zile la Mos
cova. Desigur, este cu totul evident, că în 
28 de ani în Uniunea Sovietică s-au petrecut 
uriașe schimbări.

Corespondentul ziarului „PRAVDA" l-a în
trebat :

Domnule prim-ministru, după părerea dvs. 
ce anume este necesar să se întreprindă pen
tru slăbirea încordării în Asia și în lumea 
întreagă ?

Sarcina principală și primordială, a răs
puns dl. Nehru, este de a se crea o atmos
feră favorabilă slăbirii încordării: a mani
festa o atitudine mai prietenească unii față 
de ceilalți, a nu spune lucruri-care jignesc 
pe alții. După aceea trebuie luată fiecare 
problemă în parte și să se treacă la rezol
varea ei. Principalul însă este să se creeze o 
situație prielnică slăbirii încordării.

K. Daniel de la ziarul american „NEW 
YORK TIMES" a întrebat: Este de presupus 
ca dvs. și conducătorii sovietici să faceți 
vreo declarație comună ?

J. Nehru, a răspuns : Da, este posibil ca 
înaintea plecării mele să fie dată publicității 
o declarație comună.

R. Parker din partea ziarului englez

Convorbirea dintre N. A. Bulganin și J. Nehru
MOSCOVA 22 (Agerpres). — TASS trans

mite :
La 22 iunie, președintele Consiliului de 

Miniștri al U.R.S.S., N. A. Bulganin, l-a pri
mit la Kremlin pe primul ministru al Repu
blicii India, Jawaharlal Nehru. Intre N. A. 
Bulganin și J. Nehru a avut loc o convor
bire la care au luat parte N. S. Hrușciov,
L. M. Kaganovici și A. I. Mikoian.

La convorbire au fost de față persoanele 
care îl însoțesc pe J. Nehru : N. R. Pillai, 
secretar general al Ministerului Afacerilor 
Externe al Republicii India, A. Hussein,

Jawaharlal Nehru a vizitat prima centrală electrică 
pe bază de energie atomică din U. R. S. S.

MOSCOVA 22 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 22 iunie, primul ministru și mini
strul Afacerilor Externe al Republicii India. 
Jawaharlal Nehru, fiica lui Indira Gandhi, 
N. R. Pillai, secretar general al Ministerului 
Afacerilor Externe al Republicii India, A. Hu
ssein, șeful departamentului pentru Europa 
din Ministerul Afacerilor Externe al Republi
cii India au vizitat prima centrală electrică 
pe bază de energie atomică a Academiei de 
Șiiințe a U.R.S.S.

împreună cu Jawaharlal Nehru, centrala

0 delegație a guvernului R.D. Vietnam și a Partidului celor ce muncesc 
din Vietnam a plecat în U.R.S.S. și R.P. Chineză

HANOI 22 (Agerpres). — Agenția Vietna
meză de Informații anunță că delegația gu
vernului Republicii Democrate Vietnam și a 
Partidului celor ce muncesc din Vietnam, în 
frunte cu președintele Republicii Democrate 
Vietnam, Ho Și Min, a părăsit la 22 iunie 
orașul Hanoi plecînd în Uniunea Sovietică 
și în Republica Populară Chineză la invita
ția guvernelor acestor două țări.

Din delegație fac parte Truong Șin, secre
tar general al Partidului celor ce muncesc 
din Vietnam, Fan An, ministru ăl Industriei 
și Comerțului, Nguen Xiuan Iem, ministru al 
Agriculturii și Silviculturii, Le Van Hien, 
ministru al Finanțelor, Nguen Van Xiuen 
ministru al Invățămîntului, Ung Van Kisem, 
locțiitor al ministrului Afacerilor . Externe, 
Fam Ngok Thank, locțiitor al ministrului O- 
crotirii Sănătății. 

al Republicii India, Jawaharlal Nehru își 
string puternic mîna.

Cei prezenți la semnarea declarației co
mune salută cu aplauze actul semnării de
clarației comune care este o dovadă o unei 
noi și importante contribuții a guvernului
U. R.S.S. și guvernului Indiei la cauza slă
birii încordării intern?.ționale, la cauza în
tăririi păcii și prieteniei dintre popoare.

Din partea sovietică, la semnarea decla
rației comune au fost de față : N. S. Hruș- 
ciov, L. M. Kaganovici, G. M. Malenkov, 
A. I. Mikoian, M. G. Pervuhin, P. N. Pos
pelov, M. Z. Saburov, M. A. Suslov, G. K. 
Jukov, ministru al Apărării al U.R.S.S.,
V. D. Sokolovski, mareșal al Uniunii So
vietice, A. A. Gromîko, V. V. Kuznețov, 
prim-locțiitori ai ministrului Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S., D. T. Șepilov, redactor

| „DAILY WORKER" a întrebat: A fost pre
cizată sau nu în urma tratativelor duse de 
J. Nehru la Moscova atitudinea Uniunii So
vietice față de planurile de dezvoltare na
țională a Indiei ?

J. Nehru a răspuns : Guvernul sovietic ne-a 
spus că ei va fi bucuros să ne acorde un 
ajutor tehnic și să ne livreze utilaj pentru 
realizarea planurilor noastre de dezvoltare 
a țării.

Răspunzînd la întrebarea corespondentului 
ziarului „IZVESTIA" în legătură cu însem
nătatea pe care o atribuie dl. Nehru legătu
rilor culturale dintre India și Uniunea Sovie
tică, J. Nehru a spus :

Atribui o mare importanță dezvoltării le
găturilor culturale dintre toate țările. Dez
voltarea legăturilor culturale contribuie la 
întărirea înțelegerii reciproce și crearea unei 
atmosfere de prietenie. Ași dori ca relațiile 
culturale dintre Uniunea Sovietică și India 
să se dezvolte și în viitor cu succes.

Li He, corespondentul din Moscova al zia
rului chinez „JENMINJ1BAO", a întrebat: 
In ce fel poate fi lărgită colaborarea inter
națională, întărită încrederea între state și 
micșorată încordarea internațională ?

Aceasta, a răspuns J. Nehru, este o pro
blemă mare. Slăbirea încordării internațio
nale poate fi obținută treptat, pas cu pas. 
Este cu neputință să ne așteptăm la vreo 
transformare miraculoasă. In primul rînd 
este necesar să existe dorința de a realiza 
slăbirea încordării internaționale. Apoi tre
buie să te ocupi de realizarea acestei dorințe. 
In prezent încordarea este mai mică decît 
cu cîteva luni în urmă. Dar există încă unele 
sectoare primejdioase. In curînd urmează să 
Se deschidă la Geneva conferința șefilor gu
vernelor celor patru puteri. Toți speră că 
această întilnire va contribui într-o anumită 
măsură la slăbirea încordării, dacă nu la 
rezolvarea imediată a problemelor, atunci la 
găsirea căilor pentru rezolvarea acestor pro
bleme.

Corespondentul american R. Brandt de la 
ziarul „POST DISPATCH" care apare la 
Saint Louis, a întrebat:

Ce probleme concrete trebuie discutate 
după părerea domnului Nehru la această con
ferință ?

J. Nehru a răspuns :
Se spune că conferința de la Geneva va 

fi intr-o anumită măsură o conferință neofi
cială, fără o ordine de zi riguros stabilită — 
la această conferință se va putea discuta 
orice problemă. Evident se vor discuta pro
blemele care agravează încordarea interna
țională. De pildă, situația din Extremul 
Orient, problemele europene. Nu știu dacă 
se va ridica problema Indochinei.

La întrebarea reprezentantului revistei 
„NOVOE VREMIA" cu privire la influența 
conferinței de la Bandung a țărilor Asiei 
și Africii asupra dezvoltării luptei comune a 
acestor țări pentru pace și securitate, J. 
Nehru a răspuns ca această conferință a 
exercitat o mare influență. Principalul este 
că țări, care se deosebesc una de cealaltă în 
ce privește orînduirea lor socială, economică 
și regimul de stat, au putut, întrunindu-se, 
să cadă în unanimitate de acord în privința 
unei declarații foarte importante. Vreau să 
atrag atenția dvs. în mod deosebit, a spus 
J. Nehru, asupra declarației conferinței de la 

șeful departamentului pentru Europa din 
Ministerul Afacerilor Externe al Republicii 
India, K. P. S. Menon, ambasadorul extraordi
nar și plenipotențiar al Republicii India în 
U.R.S.S. și P. N. Kaul, primul secretar al 
ambasadei Republicii India în U.R.S.S.

Din partea sovietică la convorbire au fost 
de .față A. A. Gromîko și V. V. Kuznețov, 
prim-locțiitori ai ministrului Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S.

Convorbirea s-a desfășurat într-o atmos
feră de cordialitate și prietenie.

electrică pe bază de energie atomică a fost 
vizitată de L. M. Kaganovici și A. I. Mikoian, 
prim vice-președinți ai Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S.

Jawaharlal Nehru a fost însoțit de V. V, 
Kuznețov, prim locțiitor al ministrului Aface
rilor Externe al U.R.S.S., K. P. S. Menon, 
ambasadorul extraordinar și plenipotențiar al 
Republicii India în U.R.S.S. și de membrii 
ambasadei Indiei la Moscova, F. F. Molovci. 
kov, șeful secției protocolului din Ministerul 
Afacerilor Externe al U.R.S.S.

înainte de plecare, președintele Ho Și Min 
a făcut următoarea declarație:

Dragi compatrioțil

Uniunea Sovietică și Republica Populară 
Chineză sînt prietenii noștri.

Astăzi, la invitația Uniunii Sovietice și a 
Republicii Populare Chineze, guvernul Repu
blicii Democrate Vietnam și Partidul celor 
ce mupcesc din Vietnam trimit o delegație 
în Uniunea Sovietică și Republica Populară 
Chineză.

Sînt fericit să conduc această delegație 
și sînt convins că călătoria noastră va duce 
la întărirea continuă a solidarității frățești 
dintre poporul vietnamez și guvernul Repu
blicii Democrate Vietnam și popoarele și gu
vernele celor două țări frățești. 

șef al ziarului „Pravda", F. F. Molocikov, 
șeful protocolului din Ministerul Afacerilor 
Externe al U.R.S.S., L. F. Ilicev, șeful pre
sei din Ministerul Afacerilor Externe al 
U.R.S.S., reprezentanți ai presei sovietice și 
străine.

Din partea indiană la semnarea declara
ției comune au fost de față K. P. S. Menon, 
ambasadorul extraordinar și plenipotențiar 
a! Republicii India în U.R.S.S., N. R. Pil
lai, secretar general al Ministerului Aface
rilor Externe al Republicii India, A. Hus
sein, șeful departamentului pentru Europa 
din Ministerul Afacerilor Externe al Repu
blicii India, personalul diplomatic al amba
sadei Republicii India in U.R.S.S., fiica lui
J. Nehru, Indira Gandhi, delegația de zia
riști indieni care se află în U.R.S.S.

Bandung cu privire la sprijinirea păcii șl 
colaborării generale, semnată de cele 29 de 
țări.

Această declarație are o importanță uriașă 
și merită o atenție deosebită. Conferința de 
la Bandung poate servi drept exemplu.

K- Broadney, din partea agenției americane 
„UNITED PRESS", a pus întrebarea : Puteți 
vorbi mai concret despre proiectatul ajutor 
tehnic și material al Uniunii Sovietice către 
India ?

In India — a declarat Jawaharlal Nehru
— se construiește o uzină metalurgică. Spe
cialiștii sovietici dau consultații la construi
rea acestei uzine. Avem o tranzacție priete
nească, de afaceri, în baza căreia primim 
utilaj, mașini și plătim pentru aceasta. In 
țara noastră au fost oameni de știință — 
experji sovietici. Ei ne-au dat consultații în 
diferite probleme. Așteptăm sosirea altor 
oameni de știință ruși. In prezent în 
U.R.S.S. se află un grup de lucrători din in
dustria noastră. Aceasta se înfăptuiește în 
conformitate cu programul acordării de aju
tor tehnic prin intermediul O.N.U.

Astfel nu este vorba de vreun ajutor fi
nanciar. Este vorba despre ajutor tehnic și 
despre vînzare de utilaj.

Primului ministru i s-a pus o întrebare 
cu privire la căile dezvoltării viitoare a 
economiei Indiei. .

Aceasta este o problemă foarte mare — 
a declarat Jawaharlal Nehru — și o problemă 
foarte interesantă pentru mine. Sînt dispus 
să vorbesc mult și amănunțit în această 
privință. Dar spre regretul meu timpul nu-mi 
îngăduie. Acum patru ani am început înfăp
tuirea primului nostru plan cincinal. In pri
mul rînd ne-am propus două sarcini — să 
sporim voluinul producției agricole și să dez
voltăm resursele energetice și sistemul de 
irigație.

In acest domeniu noi am obținut succese. 
In cel de al doilea plan cincinal, care va 
începe anul viitor, vom pune un mare accent 
pe dezvoltarea industriei grele.

Corespondentul ziarului „NEW YORK HE
RALD TRIBUNE" a întrebat dacă este de 
așteptat vreo colaborare cu Uniunea Sovie
tică în domeniul dezvoltării energiei afomice.

J. Nehru a răspuns : Nu am discutat a- 
ceastă problemă; ea nu s-a pus. Este posibil 

în viitor să ne consultăm reciproc în a- 
ceastă privință.

Reprezentantul ziarului indian „STATES
MAN" a dorit să afle dacă ajutorul dat de 
Uniunea Sovietică Indiei este legat de anu
mite condiții.

J. Nehru a răspuns : Ajutorul dat de Uni
unea Sovietică țării noastre firește nu este 
condiționat de nici un fel de obligații po
litice.

Jawaharlal Nehru a arătat în continuare 
că la începutul conferinței de presă a fost 
întrebat asupra tratativelor cu conducătorii 
sovietici. Pot să spun că atît India cît șl 
Uniunea Sovietică nu au probleme deosebite 
de discutat, însă există multe probleme care 
prezintă un interes comun atît pentru India 
cît și pentru Uniunea Sovietică. J. Nehru a' 
arătat că astfel de probleme sînt problemele 
păcii, dezarmării și altele.

La sfîrșitul conferinței de presă, J. Nehru 
a anunțat că l-a invitat pe președintele Con
siliului de Miniștri al U.R.S.S., N.A. Bulga
nin, să viziteze India și că N. A. Bulganin 
a acceptat această invitație.

Recepția oferită 
de Jawaharlal Nehru

MOSCOVA 22 (Agerpres). — TASS trans
mite :

Primul ministru și ministrul Afacerilor 
Externe al Republicii India, Jawaharlal Ne
hru, care se află în vizită oficială în Uniu- ,, 
nea Sovietică, a oferit la 22 iunie o recep
ție.

Din partea sovietică la recepție au parti
cipat N. A. Bulganin, N. S. Hrușciov, L. M. 
Kaganovici, G. M. Malenkov, A. I. Mikoian, 
M. G. Pervuhin, M. Z. Saburov, K. E. Vo- 
roșilov, vicepreședinți ai Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S., Ă. M. Puzanov, președin
tele Consiliului de Miniștri al R.S.F.S.R., 
miniștri ai U.R.S.S., funcționari superiori ai 
Ministerului Afacerilor Externe al U.R.SS., 
Ministerului Apărării al U.R.S.S., Ministeru
lui Culturii al U.R.S.S., Ministerului Comer
țului Exterior, activiști cu munci de con
ducere ai Consiliului Central al Sindicate
lor din Uniunea Sovietică, oameni de știin
ță, cultură și artă, ziariști sovietici și 
străini.

Din partea indiană la recepție au partici
pat K. P. S. Menon, ambasadorul extraor
dinar și plenipotențiar al Republicii India 
în U.R.S.S. și membrii ambasadei; N. R. 
Pillai, secretar general al Ministerului Afa
cerilor Externe al Republicii India, A. Hus
sein, șeful departamentului pentru Europa 
din Ministerul Afacerilor Externe al Repu
blicii India, fiica lui Jawaharlal Nehru, In
dira Gandhi, ziariști ^jndieni.

Conferința de la Belgrad 
a reprezentanților

S. U. A., Angliei, Franței 
și Iugoslaviei

BELGRAD 22 (Agerpres). — TASS trans
mite: După cum anunță agenția Iugopres, 
la 24 iunie va avea loc la Belgrad o con
ferință a reprezentanților S.U.A., Angliei, 
Franței și Iugoslaviei, la nivelul ambasadori
lor. In numele guvernului iugoslav, la tra
tative va participa subsecretarul ministru
lui Afacerilor Externe al R.P.F. Iugosla
via, Prica.

Intre participanții la conferință va avea 
loc un schimb de păreri asupra problemei re
lațiilor dintre S.U.A., Anglia și Franța, pe 
de o parte, Iugoslavia — pe de altă parte, y 
precum și asupra problemelor internaționale 
care prezintă un interes comun. ,■

i
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Sesiunea jubiliară a Organizației Națiunilor Unite
I

Ședințele din 21 iunie
SAN FRANCISCO 22 (Agerpres). — TASS 

transmite: In ședința din dimineața zilei de 
21 iunie a sesiunii jubiliare a O.N.U. au luat 
euvîntul delegații Belgiei, Angliei, Braziliei, 
Siriei, Danemarcei, statului Chile, și Liberiei. 
Ministrul Afacerilor Externe al Belgiei, 
Spaak, fostul președinte al primei sesiuni a 
Adunării Generale a O.N.U., a făcut apel la 
delegați să înfăptuiască principiile coexisten
ței pașnice între state. Spaak a salutat „îm
bunătățirea relațiilor internaționale** și a de
clarat că apropiatele tratative ale șefilor celor 
patru mari puteri vor trebui să servească slă
birii continue a încordării internaționale. Mi
nistrul belgian al Afacerilor Externe și-a ex
primat teama în legătură cu cursa înarmări
lor și a chemat toate statele să urmeze politi
ca „dezarmării generale controlate**, care este 
„singura politică care asigură pacea**. „Nu 
este suficient, a declarat în continuare Spaak, 
să se spună că coexistența pașnică este po
sibilă. Noi trebuie să ne comportăm în așa 
fel îneît ea să devină o realitate**. Spaak a 
rălevăt năzuința generală a popoarelor spre 
pace și a chemat pe membrii O.N.U. să acti
veze în numele întăririi păcii în lumea în
treagă, ceea ce este posibil numai cu condiția 
respectării riguroase a principiilor Cartei 
O.N.U..

Ministrul Afacerilor Externe, Mc Millan, 
conducătorul delegației Angliei, care a luat 
euvîntul dună aceea, a declarat că faptul 
că din O.N.U. fac parte state aparținînd la 
„două lagăre** nu ar fi permis Organizației 
Națiunilor Unite să asigure „securitatea co
lectivă**. Mc Millan a încercat să justifice 
crearea unor asemenea grupări agresive ca 
Uniunea nord-atlantică, S.E.A.T.O. și cele
lalte grupări asemănătoare lor. Delegatul 
englez a declarat că O.N.U. oferă posibili
tatea unui schimb de păreri între state și a 
realizării de hotărîri de comun acord. Pînă 
în ultima vreme, a spus el, încordarea care 
exista în relațiile dintre est și vest părea 
Veșnică, însă recent s-a petrecut o „clarifi
care" în situația internațională. Totodată, 
Mc Millan și-a exprimat îndoiala în posi
bilitatea unei strînse colaborări între marile 
puteri. Anglia, a spus Mc Millan în înche
iere, își va aduce contribuția ei la cauza 
întăririi O.N.U. ca instrument al colaboră
rii internaționale.

Conducătorul delegației Braziliei, Ciro de 
Fretas Valle, a subliniat în cuvîntarea sa 
că în cei zece ani ai existenței sale, O.N.U. 
a făcut anumite lucruri utile. Războiul, a 
declarat el, nu trebuie folosit în era atomi
că ca instrument al politicii externe. Fie că 
doresc sau nu, oamenii de stat din toate 
țările trebuie să recunoască că contradicțiile 
lor trebuie soluționate pe calea tratative
lor.

Conducătorul delegației siriene, ministrul 
Afacerilor Externe al Siriei, Azem, a subli
niat creșterea mișcării de eliberare în țări-

Atitudinea delegațiilor cu
unei declarații cu privire la pace

le Asiei șl Africii. In ultimii zece ani, a 
declarat el, peste 700 de milioane de locui
tori din Asia și Africa au dobîndit inde
pendența. „Glasul popoarelor Asiei și Afri
cii abia dacă era auzit acum zece ani... In 
ultima vreme însă, acest glas a răsunat lim
pede și convingător la Bandung**. Conferin
ța de la Bandung, a continuat Azem, a 
constituit o contribuție pozitivă la cauza 
întăririi păcii. „Valul mișcării de eliberare 
națională este o forță de nezdruncinat. Ea 
lovește în malurile , Africii de nord arabe. 
Sute de milioane de oameni au obținut li
bertatea prin jertfe, sudoare și sînge, în 
lupta împotriva uriașelor greutăți interne 
și a amestecului din afară. Aceste popoare 
au înlocuit dominația străină prin colabo
rarea internațională. Creșterea mișcării de 
eliberare este o puternică realitate. Ea con
stituie trăsătura caracteristică a timpurilor 
noastre, de care trebuie să țină seama toate 
popoarele**.

Președintele sesiunii jubiliare, Van Klef
fens, a încercat să întrerupă cuvîntarea re
prezentantului sirian, însă Azem și-a conti
nuat discursul sprijinit de delegați la se
siune. In încheierea cuvîntării sale, 
și-a exprimat speranța că apropiata confe
rință a șefilor guvernelor celor patru puteri 
va pune capăt războiului rece și va îndrep
tăți speranțele popoarelor întregii lumi.

Conducătorul delegației daneze, ministrul 
Afacerilor Externe al Danemarcei, Hansen, 
a cerut ca Organizația Națiunilor Unite să 
rezolve cît mai grabnic problemele dezar
mării, folosirii energiei atomice în scopuri 
pașnice și asistenței tehnice a țărilor slab 
dezvoltate.

Ministrul Afacerilor Externe al statului 
Chile, Olsen, a declarat că popoarele vor 
pace și și-a exprimat speranța că va fi 
găsită o bază pentru coexistența pașnică 
între statele cu orînduiri sociale diferite.

In ședința din după amiaza zilei de 21 
iunie a sesiunii jubiliare a O.N.U. au luat 
euvîntul reprezentanții Israelului, Pakista
nului, Noii Zeelande, Greciei, Columbiei, 
statului Panama și Islandei. Ei au făcut 
apel la întărirea Organizației Națiunilor 
Unite și la continuarea eforturilor în opera 
de slăbire a încordării internaționale. Luînd 
euvîntul la sfîrșitul ședinței de după amia
ză a sesiunii, reprezentantul Islandei, Tors, 
a subliniat că în cursul ultimelor luni si
tuația internațională s-a îmbunătățit consi
derabil.

Popoarele din toate țările, a spus el, tind 
spre pace. In fața lor stau două căi: o 
cale este calea divergențelor și conflictelor, 
care duce în mod inevitabil 6pre război și 
distrugere. Cealaltă este calea coexistenței 
pașnice și colaborării între toate țările.

La 22 iunie sesiunea și-a continuat lu
crările.

privire la ideea adoptării

Azem

SAN FRANCISCO 22 (Agerpres). — De 
la corespondentul special TASS.

In cercurile ziaristice de pe lingă O.N.U., 
s-a aflat că o serie de delegații — partici
pante la sesiunea jubiliară O.N.U., și-au ex
primat părerea că ar fi de dorit ca sesiunea 
să adopte la încheierea lucrărilor ei o scurtă 
declarație cu privire la pace, în spiritul țelu
rilor și principiilor O.N.U. O astfel de decla
rație ar putea cuprinde cîteva prevederi ge
nerale cu privire la pace, colaborare și prie
tenie, acceptabile pentru toate statele — 
membre ale Organizației Națiunilor Unite.

Delegația sovietică și-a exprimat deîndată 
atitudinea ei pozitivă față de ideea unei ast
fel de declarații care ar sintetiza cuvîntările 
rostite de delegațiile la sesiunea jubiliară.

S-a aflat că la 19 iunie secretarul general 
al O.N.U. și-a exprimat atitudinea sa pozi-

tivă față de ideea adoptării declarație'^ mai 
sus-menționate și a promis sprijinul său în 
această problemă. Această idee a fost de a- 
semenea sprijinită în general de Van K'ef- 
fens, președintele sesiunii jubiliare. Totodată 
el a declarat că, deși există anumite dificul
tăți formale în ce privește adoptarea de către 
sesiunea jubiliară a declarației, ele au un 
caracter secundar și pot fi depășite.

După ce cercurile delegației S.U.A. au dat 
de înțeles că nu au, o atitudine favorabilă 
față de o astfel de declarație, în presa ame
ricană au apărut știri în legătură cu faptul 
că persoane oficiale din O.N.U. n-ar sprijini 
ideea adoptării de către sesiune a declarației 
menționate. Totuși ideea unei astfel de decla
rații găsește un sprijin tot mai larg în rîn- 
dul delegațiilor și este adoptată de opinia 
publică.

Recepția oferită de președintele S. U. A
SAN FRANCISCO 22 (Agerpres). — TASS 

transmite : După cum anunță corespondentul 
special al agenției TASS, la 21 iunie pre
ședintele S.U.A., D. Eisenhower, a oferit o 
recepție în cinstea șefilor delegațiilor state
lor participante la sesiunea jubiliară a O.N.Uli

La recepție a participat V. M. Molotov, 
prim-vicepreședinte al Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., ministrul Afacerilor Externe al 
U.R.S.S;, șeful delegației Uniunii Sovietice.

In după amiaza zilei de 21 iunie, V. M. 
Molotov a avut o, întrevedere cu ministrul 
Afacerilor Externe al Franței, Pinay.

In seara aceleiași zile, secretarul de stat 
al S.U.A., Dulles, a oferit un dineu în cinstea 
șefilor delegațiilor participante la sesiunea 
jubiliară a O.N.U. La dineu a participat 
șeful delegației Uniunii Sovietice, V. M. 
Molotov.

Tot în aceiași seară V. M. Molotov, mi
nistrul Afacerilor Externe al U.R.S.S., a' a- 
vut o întrevedere cu Mc Millan, ministrul 
Afacerilor Externe al Angliei. In cadrul în
trevederii a avut loc un schimb de păreri 
asupra problemelor internaționale curente.

Telegrame de salut adresate Adunării Generale a O.N.U.
BUDAPESTA 22 (Agerpres). — Andras 

Hegedus, președintele Consiliului de Mi
niștri al R. P. Ungare, a adresat o telegra
mă de salut Adunării Generale a Organi
zației Națiunilor Unite, reunite cu prilejul 
celei de a 10-a aniversări a semnării Car
tei O.N.U., în care se spune printre altele:

Guvernul Republicii Populare Ungare a- 
dresează salutul și urările sale sesiunii ju
biliare a Adunării Generale a Organizației 
Națiunilor Unite.

Guvernul Republicii Populare Ungare își 
exprimă convingerea că cea de a 10-a ani
versare a semnării Cartei O.N.U. ar deveni 
o adevărată sărbătoare dacă țările membre 
reunite cu acest prilej ar admite în rîneju- 
rite lor pe toate țările pașnice, fără deose
bire — printre care și Republica Populară 
Urtgară — care, în baza activității lor des
fășurate în cursul anilor, au cîștigat pe de
plin acest drept.

★
TIRANA 22 (Agerpres). — A.T.A. trans

mite: Ziarele albaneze au publicat textul 
unei telegrame adresată de președintele 
Consiliului de Miniștri al Republicii Popu-

lare Albania, Mehmet Shehu, președintelui 
Adunării Generale a O.N.U., Van Kleffens 
cu prilejul celei de a 10-a aniversări a în
ființării Organizației Națiunilor Unite. In 
telegramă sînt exprimate felicitările guver
nului Republicii Populare Albania adresate 
Adunării Generale a O.N.U. cu prilejul celei 
de a 10-a aniversări a semnării Cartei 
O.N.U.

Guvernul Republicii Populare Albania, se 
spune în telegramă, consideră că O.N.U. 
și-ar îndeplini într-un mod mai complet 
înalta ei misiune, și-ar îndeplini cu mai 
mult succes sarcina, și-ar întări autoritatea 
și prestigiul, dacă din O.N.U. ar face parte 
toate statele care tind spre înfăptuirea țe
lurilor nobile ale O.N.U.

In încheierea telegramei se spune :
Guvernul Republicii Populare Albania își 

exprimă convingerea că Organizația Națiu
nilor Unite, însuflețită de principiile înalte 
ale cauzei ei și de țelurile întăririi continuie 
a organizației însăși și a păcii în întreaga 
lume, va primi în rîndurile sale toate sta
tele iubitoare de pace, inclusiv Republica 
Populară Albania.

Declarațiile lui Edgar Faure
PARIS 22 (Agerpres). — După cum a- 

nunță. agenția France Presse, Edgar Faure, 
președintele Consiliului de Miniștri al Fran
ței, luînd euvîntul la 21 iunie în Adunarea 
Națională, a subliniat marea însemnătate a 
apropiatei conferințe de la Geneva care „pen
tru prima dată după zece ani se va întruni 
la nivelul șefilor guvernelor celor patru mari 
puteri**.

„Inițiativele luate recent de Uniunea So
vietică, a continuat Faure, confirmă conclu
ziile trase din semnarea Tratatului de stat 
cu Austria și dovedesc dorința de a slăbi 
încordarea internațională**.

In această ordine de idei, Faure a amin
tit măsurile în vederea, normalizării relațiilor 
între U.R.S.S. și Iugoslavia, precum și-nota, 
guvernului sovietic adresată RqpiȘSlieii Fe
derale Germane.

In continuare, Faure s-a ocupat de mal

Declarația lui V. M. Molotov
SAN FRANCISCO 22 (Agerpres).— TASS 

transmite declarația făcută de V. M. Molo
tov la 22 iunie la sesiunea jubiliară de 
San Francisco a Organizației 
Unite.

multe probleme de politică externă șî In
ternă a Franței. Vorbind printre altele des
pre evenimentele din Algeria, Faure a decla
rat că „în legătură cu aceste evenimente 
se ivesc probleme cu caracter diplomatic**. 
Făcînd probabil aluzie la faptul că anumite 
cercuri americane încearcă să profite de si
tuația creată în Algeria pentru a înlătura 
pe francezi din această regiune, Faure a 
cerut ca „aliații să acorde Franței un sprijin 
moral unanim**. „Aspectul diplomatic al pro
blemei africane, a adăugat Faure, a determi
nat guvernul să ia în ultimele săptămîni o 
serie de noi măsuri**.

Numeroși deputați au întîmpînat cu excla
mații ironice remarca lui Faure cu privire la 
„sprijinul moral** pe care.contează guvernul 
francez din partea aliaților săi în problema 
Africii de nord.

t

Stimate Președintei . 
Stimați delegați!

la
Națiunilor

Sovietice aș 
recunoștința

In numele delegației Uniunii 
vrea în primul rînd să exprim 
cordială primarului orașului San Francisco, 
dl. Robinson, pentru ospitalitatea ce ne-a 
fost acordată în acest minunat oraș.

Sărbătorim astăzi cea de a 10-a aniversare 
a creării Organizației Națiunilor Unite. A- 
ceasta este o importantă dată istorică.

In aceste zile, milioane și milioane de oa
meni din toate părțile globului pămîntesc 
vor urmări cu deosebită atenție ce se va 
spune aci despre activitatea desfășurată în 
perioaida care a trecut de către Organizația 
Națiunilor Unite.

Organizația Națiunilor Unite a fost creată 
în anii celui de al doilea război mondial. Ba
zele ef au fost puse încă atunci cînd opera
țiunile militare continuau pe teritoriile mul
tor țări din Europa, oe vastul teritoriu al 
Asiei, în oceanele Atlantic și Pacific, cînd 
o mare parte a omenirii participa, contrar 
voinței ei, la un război nemaiîntîlnit încă 
prin prooorțiile-i și grelele sale urmărî.

Atunci s-a format cunoscuta coaliție anti
hitleriste în frunte cu Uniunea Sovietică, 
Statale Unite ale Americii, Marea Britanie, 
coaliție care a însuflețit luota de eliberare 
plină de abnegație a popoarelor, care au fost 
supuse agresiunii din partea cotropitorilor 
fasciști și care treceau prin vremuri grele.

In cursul războiului, între țările din coali
ția antihitleristă s-au creat bune raporturi de 
prietenie. Primejdia înrobirii de către fas
cism a apropiat aceste țări. Aceasta l-a unit 
și în crearea Organizației Națiunilor Unite 
pentru ca după terminarea războiului să 
aoere în comun pacea și securitatea interna
țională.

Bazele acestei organizații au fost puse fn 
„Declarația celor patru state în problema 
securității generale" semnată la Moscova la 
30 octombrie 1943 de către reprezentanții U- 
niunii Sovietice. Statelor Unite ale Americii. 
Marii Britanii si Chinei. Această operă a fost 
desăvîrșită aici la San Francisco unde, la 
26 iunie 1945. a fost semnată Carta Orga
nizației Națiunilor Unite, dună examinarea 
ei amănunțită și atentă la prima conferință 
a Națiunilor .Unite.

Primele cuvinte ale Cartel Organizației 
Națiunilor U.nite arată că popoarele Națiuni
lor Unite sînt ferm hotărîte „să izbăvească 
generațiile viitoare de ororile războiului care 
de două ori în viața noastră au adus omeni
rii nespuse nenorociri**. „A izbăvi generațiile 
viitoare de ororile războiului** — iată în ce 
constă sarcina fundamentală și supremă a 
Organizației Națiunilor Unite. Popoarele nu 
au o sarcină mai importantă ca preîntîmni- 
earea unui nou război mondial. Națiunile 
Unite nu au o cauză mai mare ca asigurarea 
păcii, prieteniei și colaborării între po
poare.

Cu totif trebuie să ținem minte acest lu
cru și să ne dăm seama de uriașa importan
tă a sarcinilor care revin Organizației Na
țiunilor Unite. In aceasta constă datoria 
noastră sfîntă.

Noi nu putem însă să închidem ochii 
fața faptelor.

Nu se poate trece cu vederea faptul că, 
prezent, există o considerabilă încordare 
relațiile internaționale, ațîtată într-una 
pronaganda unui nou război. Cu atît .... 
mult nu se poate trece cu vederea faptul că 
agravarea continuă a acestei încordări cons
tituie o primejdie pentru men‘inerea păcii, 
că aceas‘a creează nrimeidia unui nou război.

In ultimii 
rat o cursă 
pînă atuneî, r__  ...... .......... .......
largi uriașa povară a cheltuielilor militare. 
Se acumulează tot mai multe arme atomice 
si cu hidrogen. Popoarele sînt în mod legi
tim neliniștite de urmările periculoase ale 
unei asemenea situații.

Se desfășoară marî construcții de baze 
militare pe teritoriile altor state. Că aceste 
baze nu se construiesc deloc în scopuri de
fensive se vede și din faptul că ele se află 
la multe mii de kilometri de frontierele țări
lor care le construiesc.

Pot oare fi liniștite popoarele acelor state 
în apropierea cărora se creează aceste baze 
militare și chiar popoarele acelor țări pe te
ritoriul cărora se construiesc aceste baze?

Se creează mereu noi blocuri și alianțe 
militare în Europa, Asia și alte părți ale 
lumii. In ultima vreme există tendința ca, 
țările mici din Orientul Apropiat și Mijlociu, 
să fie atrase prin toate mijloacele în ase
menea grupări militare, deși aceasta se face 
contrar voinței popoarelor acestor țări. A- 
ceste alianțe militare sînt în mod vădit în
dreptate împotriva unor anume state. A- 
ceasta dovedește caracterul lor imperialist 
agresiv. Lucrurile au ajuns la asemenea a- 
corduri, potrivit cărora se va proceda la re- 
militarizarea Germaniei occidentale cu inclu
derea ei în grupări militare, a căror orienta
re agresivă ește cunoscută. La rîndul lor, 
aceste blocuri și alianțe determină în mod 
inevitabil constituirea unor alianțe defensive 
de cealaltă parte.

Dacă și .pe viitor în anumite țări se va 
duce fără stînjenire propaganda unui nou 
război, care în ultima vreme s-a transfor
mat în propaganda’ primejdioasă a războiu
lui atomic; dacă și de acum înainte se va

în

în
în 
de 

mai

ani, în unele țări s-a desfăsu- 
a înarmărilor nemaiîntîlnită 
care pune pe umerii maselor

intensifica cursa înarmărilor, precum șl crea
rea numitelor baze militare, care se constru
iesc nu în interesul apărării ci în scopul a- 
gresiunii împotriva altor țări; dacă în 
același scop se va proceda și de acum îna
inte la înjghebarea de grupări militare în
dreptate împotriva altor state — încordarea 
internațională se va agrava și mai mult. A 
merge pe această cale înseamnă a goni or
bește spre un al treilea război mondial.

Se poate oare să nu se țină seama de fap
tul Că popoarele din lumea întreagă nu vor 
un nou război, că ele vor condamna cu as
prime partea agresivă, adică pe aceia care 
vor dezlănțui un nou război mondial? Oare 
nu despre aceasta vorbește mișcarea crescîn- 
dă a popoarelor din lumea întreagă, care are 
drept scop de a nu admite un nou război și 
de a lupta pînă la capăt împotriva oricăror 
încercări ale forțelor agresive ale imperia
lismului de a dezlănțui un nou măcel mon
dial? Nu încape îndoială că într-o asemenea 
situație — țările iubitoare de pace fiind tot
odată, firește pregătite pentru autoapărare 
— partea agresivă, vinovată de dezlănțuirea' 
unui nou război, va fi condamnată cu hotă- 
rîre ca agresor și din punct de vedere moral 
și politic va fi cu totul izolată în ochii lumii 
întregi, fiind sortită unei înfrîngeri inevita
bile.

Pe de altă parte, nu se poate să nu se 
vadă că în zilele noastre există suficiente 
fapte care arată că sînt căi verificate care 
duc spre o pace trainică și întărirea priete
niei între popoare.

Este necesar să se amintească cîteva dintre 
aceste fapte.

Au trecut deja doi ani de cînd, datorită 
inițiativei țărilor iubitoare de pace, s-a pus 
capăt războiului din Coreea. Armistițiul din 
Coreea a făcut posibilă rezolvarea proble
mei coreene prin mijloace pașnice. Acum 
vor trebui ajutați coreenii din sud și din 
nord în opera de restabilire a unității na
ționale a Coreei, ceea ce corespunde voinței 
poporului coreean.

Anul trecut, la conferința de la Geneva, 
s-a pus capăt războiului din Indochina pe 
baza unor principii care în fond corespund 
năzuințelor de eliberare națională a popoa
relor din această regiune. însemnătatea a- 
cordului de la Geneva reiese fie chiar nu
mai din faptul că popoarele Asiei au apro
bat acest acord. Acordul de la Geneva și-a 
găsit de asemenea o justă 
Europa și în întreaga lume.

Aproximativ acum o lună a fost încheiat 
Tratatul de stat cu Austria, 
s-a căzut de acord că Austria nu va admite 
crearea unor baze militare străine pe teri
toriul ei, nu va participa la grupări mili
tare și va deveni o țară neutră asemenea 
Elveției. Inițiativa manifestată de Uniunea 
Sovietică în această direcție a găsit spriji
nul necesar din partea altor puteri intere
sate, și — ceea ce este deosebit de impor
tant, — din partea Austriei însăși. Ca ur
mare a acestui fapt tratativele au dus la 
reglementarea a încă unei probleme inter
naționale importante în Europa.

Un eveniment dintre cele mai importante 
din ultimul timp a fost 
(iilor dintre U.R.S.S. și 
produs în timpul vizitei 
mentale a U.R.S.S. la 
ținea relațiilor, realizată 
tivelor sovieto-iugoslave, corespunde năzu
ințelor profunde și intereselor fundamentale 
ale popoarelor Uniunii Sovietice și Iugosla
viei. Acest fapt contribuie totodată în mare 
măsură la destinderea politică în Europa și 
corespunde intereselor întăririi păcii gene
rale.

In această ordine de idei nu se poate să 
nu se releve lipsa de temei a născocirilor la 
care se recurge în occident pentru a dena
tura sensul și a micșora importanța tratati
velor care au avut loc la Belgrad și a rezul
tatelor lor. Trebuie subliniat, că înțelegerea 
realizată cu privire la îmbunătățirea și dez
voltarea relațiilor prietenești dintre U.R.S.S. 
și Iugoslavia, care și-a găsit expresia în de
clarația comună, nu este determinată de nici 
un fel de considerente trecătoare, ci de con
știința marei însemnătăți a unor asemenea 
relații atît pentru U.R.S.S. și Iugoslavia, cît 
și pentru cauza micșorării încordării în re
lațiile internaționale și stabilirii încrederii 
necesare între state.

O deosebită atenție merită faptul că Uniu
nea Sovietică a fost vizitată de primul mi
nistru al Indiei, dl. Nehru. Această vizită 
are o mare importanță pentru întărirea con
tinuă a relațiilor prietenești dintre Uniunea 
Sovietică și India și totodată pentru slăbi
rea încordării în relațiile internaționale și 
întărirea păcii.

Faptele enumerate de mine, ca și mai multe 
altele, arată că politica de slăbire a încor
dării în relațiile internaționale, dusă de 
Uniunea Sovietică și de celelalte țări iubi
toare de pace, dă noi și noi rezultate pozi
tive.

Nu încape îndoială că propunerea guver
nului sovietic de a stabili relații diplomatice 
și comerciale cu Republica Federală Germa
nă și invitarea cancelarului Adenauer la 
Moscova pentru tratative corespunde acelo
rași țeluri.

In legătură cu aceasta trebuie amintit că 
chiar de la bun început între Uniunea Sovie
tică și Republica Democrată Germană au fost 
stabilite bune relații, în baza cărora colabo
rarea în domeniile politic, economic și cul
tural se dezvoltă cu tot mai mult succes.

La Londra de asemenea au început tra
tative cu privire la normalizarea relațiilor 
dintre Uniunea Sovietică și Japonia.

In cea de a doua jumătate a lunii iulie 
urmează să aibă loc conferința șefilor guver-

înțelegere în

Prin aceasta

reglementarea rela- 
lugoslavia, care s-a 
delegației guverna- 

Belgrad. Imbunătă- 
ca urmare a trata-

nelor celor patru puteri: Uniunea Sovietică, 
Statele Unite, Marea Britanie și Franța. A; 
ceastă conferință va avea o mare importanță 
dacă toți participanții vor manifesta o ade
vărată năzuință spre slăbirea încordării în 
relațiile internaționale, spre reglementarea 
problemelor arzătoare, spre consolidarea pă
cii.

In ceea ce privește Organizația Națiuni
lor Unite trebuie să se recunoască că ea o- 
cupă un loc important, bine determinat în 
viața internațională, și că activitatea ei are 
laturi pozitive. Examinarea aici a unor pro
bleme internaționale legate de menținerea 
păcii și securității a contribuit la mobiliza
rea opiniei publice la lupta împotriva ame
nințării unui nou război și pentru slăbirea 
încordării în relațiile internaționale. Trebu
ie subliniată îndeosebi marea importanță a 
hotărîrilor adoptate în anul 1946 în proble
mele interzicerii armei atomice și reducerii 
armamentelor, precum și hotărîrile privind 
interzicerea propagandei de război, hotărîre 
adaptată în anul 1947. Se știe de asemenea 
că în anul 1954, Adunarea Generală s-a pro
nunțat în unanimitate în problema sarcinilor 
comisiei pentru dezarmare.

Relevînd laturile pozitive din munca Or
ganizației Națiunilor Unite, trebuie să se 
recunoască că situația actuală departe de a 
fi satisfăcătoare nu poate fi tolerată. In 
orice caz, Organizația Națiunilor Unite nu 
trebuie să se transforme nici într-un înre
gistrator pasiv al evenimentelor internațio
nale, nic, înir-un instrument al cutărei sau 
cutărei grupări, care s-o folosească în sco
purile ei înguste.

Acordînd importanța primordială înfăp
tuirii drepturilor omului și a libertăților 
fundamentale pentru toate rasele, sexele, 
limbile și religiile, fără deosebire, Organiza
ția Națiunilor Unite se călăuzește, după 
cum se știe, de următoarele principii de 
bază: egalitatea în drepturi și autodeter
minarea popoarelor, colaborarea internațio
nală și neamestecul în treburile interne ale 
altor state, rezolvarea litigiilor internațio
nale prin mijloace pașnice, abținerea în re
lațiile internaționale de la amenințarea fo
losirii forței. Aceste principii, fiind recunos
cute de toate Națiunile Unite, reprezintă o 
bună bază pentru lupta pentru pace și secu
ritate internațională, precum și pentru dez
voltarea colaborării internaționale.

Toate acestea arată că Carta O.N.U. se 
bizuie pe recunoașterea hotărîtă a princi
piului coexistenței și colaborării pașnice .a 
statelor care reprezintă sisteme social-econo- 
mice diferite. Se înțelege de asemenea că 
o astfel de coexistență nu poate fi despăr
țită de sarcinile întăririi încrederii reciproce 
între state, încetării „războiului rece**, înce
tării cursei înarmărilor și dezvoltării largi 
a colaborării economice internaționale.

Mai mult decit atît, nimeni nu poate con
testa că Organizația Națiunilor Unite este 
de neconceput fără recunoașterea și înfăp
tuirea principiului coexistenței și rezolvării 
în comun a problemelor internaționale de 
țări cu orînduiri sociale diferite, ceea ce își 
găsește o exoresie atît de clară în artico
lele Cartei O.N.U. cu privire la Consiliul 
de Securitate.

In sfîrșit, trebuie să amintim că prevede
rile înscrise în Carta O.N.U. despre obliga
tivitatea unanimității celor cinci mari pu
teri la soluționarea în Consiliul de Securita
te a problemelor importante ale asigurării 
securității internaționale, au fost adotptate 
din inițiativa guvernului Statelor Unite ale 
Americii. El a prezentat pentru prima dată 
această propunere care îi face cinste, la 18 
iulie 1944, pentru conferința reprezentanților 
U.R.S.S., S.U.A. și Angliei la Dumbarton 
Oaks. Or, chiar aceia care în cuvinte recu
nosc principiul coexistenței pașnice, uneori 
în practică merg pe calea încălcării lui fla
grante.

Acest lucru poate fi văzut din exemplul 
Chinei.

Pînă în prezent în Organizația Națiunilor 
Unite nu au fost restabilite drepturile incon
testabile ale Republicii Populare Chineze. 
Oricum s-ar încerca să se explice această si
tuație anormală cauza reală a încălcării drep
turilor Chinei este clară tuturor. Republica 
Populară Chineză continuă să fie lipsită de 
dreptul de a-și ocupa locul cuvenit la O.N.U. 
numai pentru că în China a învins revoluția 
democrat populară și marele popor chinez a 
pornit pe calea construirii socialismului. In- 
justețea și ilegalitatea situației create sînt 
eviden te.

Acest act samavolnic nu mai poate fi to
lerat, fără a submina încrederea în Organi
zația Națiunilor Unite. Republica Populară 
Chineză trebuie să capete, neîntîrziat, de
plina posibilitate de a avea reprezentanții 
săi atît în Adunarea Generală cît și în Con
siliul de Securitate. Ar fi nejust să se uite 
că este vorba de o țară cu o populație 
de 600 milioane de oameni, că din fiecare 
4 oameni din lume, unul este chinez.

De asemenea nu poate fi trecută cu ve
derea situația primejdioasă creată în Extre
mul Orient în regiunea insulei Taivan și a 
insulelor chineze de litoral. După cum este 
bine știut, din timpuri străvechi, insulele 
Taivan, Penhuledao și insulele de litoral 
fac parte din teritoriul chinez, ceea ce este 
recunoscut și într-o serie de acorduri inter
naționale. Organizația Națiunilor Unite 
nu trebuie să tolereze faptul că pînă în pre
zent această parte inalienabilă a teritoriului 
național chinez nu a fost restituită Chinei 
și, ea este obligată să ia măsurile cuvenite 
în vederea reglementării cît mai grabnice 
a acestei probleme importante.

(Continuare în numărul viitor al ziarului)

Declarațiile grupului de delegați 
din țările arabe care au trecut 
spre Helsinki prin țara noastră

Grupul de delegați din Siria, Liban, Trans- 
iordania și Irak care, în drum spre Aduna
rea mondială pentru pace de la Helsinki au 
fost cîteva zile oaspeții țării noastre, au 
părăsit miercuri Capitala, continuîndu-și 
călătoria.

înainte de a pleca, ei au făcut declarații 
unui redactor al agenției „Agerpres** în le
gătură cu cele văzute în R.P.R., cu lupta 
partizanilor păcii din țărilor lor și despre 
Adunarea de la Helsinki.

Mitropolitul greco-ortodox din Liban. Ni- 
von Saba, a spus între altele : „Am vizitat 
și anul trecut Bucureștiul. Am constatat a- 
tunci că progresul și prosperitatea realizate 
în țara dvs. sînt urmarea unei adevărate 
renașteri a întregului popor. Acum, numai 
după un an, sînt martorul noilor dvs. suc
cese, o realizare se adaugă alteia, datorită 
descătușării tuturor forțelor creatoare și a u- 
nei evoluții pe linia adevăratelor interese 
ale poporului.

Toate realizările dvs. au la bază faptul ci 
oamenii care guvernează și care veghează 
asupra destinelor țării au permanent în ve
dere interesele poporului. Acesta este unul 
din fundamentele cele mai puternice ale mo
ralei și totodată un izvor permanent (ie 
progres.

Mustafa Jdalab, vicepreședintele Uniunii 
generale a sindicatelor de muncitori din Si
ria, a spus :

„Țin să mulțumesc poporului romîn pentru 
primirea călduroasă pe care ne-a făcut-o, 
pentru posibilitatea ce ne-a dat de a vizita 
R.P.R., ușurîndu-ne drumul spre marea A- 
dunare pentru pace de la Helsinki.

Am fost impresionați de cele văzute în 
țara dvs. Am constatat că în R.P.R. nivelul 
de trai al maselor muncitoare este în con
tinuă creștere. Remarc cu mulțumire că în 
R.P.R. există legi care au ca scop asigura
rea și apărarea păcii**.

Nakhle Moutran, secretar al Consiliului 
național al păcii din Liban, a spus :

„Aduc un salut fierbinte, în numele Con
siliului național al păcii din Liban, poporu
lui romîn care construiește în pace socialis
tului.

Mi-am dat seama, făcînd comparație cu 
cele constatate în prima mea vizită făcută 
în țara dvs., de progresele realizate aci, 
de faptul că noul regim a eliberat pentru 
totdeauna poporul romîn de mizerie, de grija 
zilei de mîine. Realizările poporului romîn, 
în lupta sa activă pentru pace, constituie 
pentru noi un exemplu**.

Sefedin el Kaled, avocat din Haman, mem
bru al partidului socialist din Siria, a spus 
intre altele :

„Am constatat că în R.P.R. problema pă
cii constituie o problemă esențială, și nu o 
problemă politică de moment, așa cum pre
tind imperialiștii. Voința de pace a poporu
lui romîn m-a impresionat din primul mo
ment al sosirii noastre. N-am întîlnit un 
romîn, cu care să fi vorbit, pe stradă sau în 
altă parte, 
că sînt un 
să nu-și fi 
sa.

Un lucru
nat a fost buna dispoziție, moralul ridicat al 
populației, care privește cu încredere vii
torul**.

Nihad Gadri, ziarist, redactor al ziarului 
independent „El 
spus :

„Ceea ce m-a 
în R.P.R. a fost 
luxul exorbitant 
zeria maselor muncitoare din țara mea; 
n-am întîlnit nici cerșetori și nici șomeri. 
Din aceasta trag concluzia că statul rcmîn 
depune toate eforturile pentru a asigura po
sibilități de muncă tuturor cetățenilor.

_ Ca ziarist, am fost viu imnresionat vizi- 
tînd Combinatul Poligrafic Casa Scînteii 
„I. V. Stalin**, utilat cu mașini de înaltă ca
litate, venite din U.R.S.S. M-a impresionat 
tirajul ziarelor din R.P.R., precum si faptul 
că în țara dvs. scriitorii își pot publica ope
rele ușor si în condiții avantajoase**.

_ Ahmed Abaza, membru în Comitetul na
țional pen‘-u apărarea păcii din Siria, a 
spus :

„Am fost cu toții mișcat» de bucuria ș’ a- 
mabilitatea cu car? am fost primiți în Re
publica Populară Romînă.

Consider că între țările noastre s-ar Bu
tea stabili relații economice și comerciale 
mai strînse, în interesul ambelor pcpoarc. 
Sirja are nevoie de produse chimice pent-u 
agricultură, bitum, mașini agricole e‘c. fa
bricate la dvs. și ar putea să exporte în 
R.P.R. bumbac, fructe, plante furajere e'c. 
De asemenea s-ar putea extinde legăturile 
pe tărîm cultural și sportiv între cele două 
țări.

Sînt sigur că lupta pentru pace. în care 
este profund interesat poporul romîn ca st 
poporul sirian, va fi victorioasă și că Adu
narea de la Helsinki va constitui una’ din 
etapele importante ale acestei victorii**.

(Agerpres)

care în momentul cînd a aflat 
luptător pentru pace din Siria, 
manifestat bucuria și simpatia

care de asemenea m-a imprcsio-

impresionat în primul rînd 
faptul că n-am întîlnit nicr 
al claselor avute și nici mi- 

a din țața

ARBEITER ZE1TUNG“:—Poziția negativă a tineretului vest-german față de înarmare
Faptul că prin acordurile de la Paris s-a 

hotărît reînarmarea Germaniei occidentale 
nu-i suficient pentru a liniști cercurile agre
sive. Ele se arată astăzi din ce în ce mai 
îngrijorate de faptul că tineretul vest- 
german refuză să se înroleze în noul Wehr
macht, neprivind cu ochi buni remilitariza- 
rea. Ecouri despre această atitudine a tine
retului german își fac din ce în ce mai mult 
loc în presa occidentală. Iată, de pildă, ce 
scrie ziarul elvețian social-democrat „Arbei- 
ter Zeitung**, care apare la Schaffhausen :

„Cu cît se apropie mai mult termenul pen
tru aprobarea legii de apărare în Republica 
Federală Germană, cu atît mai dese și mai 
aprinse sînt discuțiile în rîndurile tineretu-

lui vest-german în jurul acestei probleme. 
Am avut prilejul să asistăm la două confe
rințe în cadrul cărora au fost dezbătute 
problemele militarismului german. Astfel, a 
avut loc de curînd cea de a Xll-a ședință 
plenară a Uniunii Tineretului German 
„Deutscher Bundesjugendring** din Germa
nia de sud, la care s-au întrunit delegațiile 
organizațiilor vest-germane de tineret, pen
tru a dezbate tema intitulată „Cum putem 
combate reînvierea militarismului ?“, căci 
potrivit statutului adoptat în 1949, organi
zația susnumită s-a angajat șă zădărnicea
scă cu orice preț, în interesul tineretului, re
învierea tendințelor militariste".

In cadrul dezbaterilor „un tînăr socialist 
a accentuat pe drept cuvînt, că armata a

constituit din totdeauna un factor reacționar 
în evoluția istorică a Germaniei și a influ
ențat forma societății. Cu această afirmație 
sîntem de acord, avînd în vedere că Vest- 
Germania nu este încă suficient de fortifi
cată pentru a rezista tendinței spre milita
rismul care imprimă și vieții civile o pecete 
militară**.

In încheiere, articolul mai spune: „In 
legătură cu aceasta, trebuie remarcat că se
cretarul Uniunii Creștine a Tinerilor 
(„Christlicher Vereinjunger Manner**) a sus
ținut cu prilejul aniversării a 50 de ani de 
la înființarea acestei organizații, dreptul de 
a refuza prestarea serviciului militar și con
sfințirea acestui drept prin constituție**.

SPECTACOLE
Teatre : Teatrul de Ooeră șl Bal<-t at R P.R.

— 19.30: Bărbierul’ din Sevilla: ..National „I. L. 
Caraclale" (sala Comedia) — 19.30 ■ Doamna ne
văzută: National „I. L. Caraglale" (sala Studia)
— 19,30 ; Liceenii; Municipal — 19.30: Cum "ă
nlace: Muncitoresc C.F.R. (Ciulești) — 19,30 •
Vinovat! fără vină: Tineretului — 19,00 : Da.vbl 
Cormerfleld; Operetă (Teatrul de vară ..I. V, 
Statin) — 20.00; Vînt de libertate: Ansamblul de 
Estradă al R.P.R. (calea Victoriei 174) — 20.W1- 
Cer euvîntul; Ansamblul de Estradă al R.P.R1 
(grădina Boema str. C. A. Rosettl 6) — 20.15 : 
Visele se împlinesc; Circul de Stat — 20,00: Pri. 
măvara la circ.

CINEMATOGRAFE . Patria, I. C. Frlmu. Liber, 
tătll : Mandy: Republica i filmul Astă seară se va 
termina totul; Mațheru, înfrățirea între popoare. 
Elena Pavel. AI. Popov 5 Misterele din Mato- 
Grosso- Flllmon Sîrbu. București. Grădina Pro
gres. Gh. Doja, 23 August ; Frldolln: Maxim 
Gorki : Săptămtna fikntilni tn lupta nentru nacn • 
Copiii din Hlroșima; Timpuri Noi; Alpinism. Vițelul 
de pale. Drumul nrin taiga: Lumina • Ivan cel 
Groaznic: Victoria. Tineretului. Vaslte Roaltă :
Frumusețea diavolului; R Martie; Cănltan In 15 
ani; Cultural ; A fost odată un împărat: Unirea. 
M. Emlnescu : Cine.șf iubește nevasta: C. David s 
Chemarea destinului- AL Sahla ■ Răzbunarea’ Fla
căra: Ce! 13: T. Vladimlrescu : Conșt»nta: Arta- 
încercarea fidelității; Munca ; Lilla: Miorița: Fi; 
si bunicul; Moșilor: Mînăsfirea din Parma; Donca 
Slmo : Ordinul Anna: llie Pintilie. Merele de nur; 
Popular; Libelula; Pe drumul libertății: 1 Mal; 
Portul din nord; Volga : Circul Slavia: R Mai ■ 
Cîntecul fluviilor; N. Bălcescu- Prințesa trufașă; 
Rahova ■ Contele Mișka; Gh. Coșbuc : MtnuKornl 
de năpușl: Olga Bande: Neamul Jtirbinilor; Aurel 
Vlalcu : Un om teribil.

•Ț"

Timpul probabil
(Buletinul Institutului Meteorologic Central)

In București pentru următoarele trei zile : Vreme 
călduroasă, înnourări trecătoare după amiază 
cînd timpul devine favorabil averselor de ploaie 
însoțite de descărcări electrice. Vînt potrivit. Tem
peratura staționară.

In țară pentru următoarele trei zile ; Vremea 
devine în general frumoasă, cu cer temporar noros 
după amiază cînd se vor produce averse locale de 
ploaie însoțite de descărcări electrice în special 
în Ardeal și regiunea de munte. Vînt moderat. 
Temperatura în ușoară scădere, mai ales în partet 
de nord a țării.
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